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La Volta 2025 
tindrà una etapa

ebrenca
L’etapa de la Volta Ciclista a Catalunya, amb inici a Paüls i 

final a Amposta, es durà a terme entre el 24 i el 30 de març 
de l’any vinent.

                     P24

L'ampostí Antoni Espanya defensa l'ofici de pescador 
des de la Direcció General de Polítiques Marítimes i 
Pesca Sostenible que ocupa des de fa dos mesos. 
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«El sector pesquer 
és sostenible

i té un gran futur»

La DANA va tornarLa DANA va tornar
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El financer estadounidenc 
John Templeton (1912-

2008) va dir en certa ocasió: “Si 
vols obtenir millors resultats 
que la resta, has de fer les 
coses de diferent forma com 
ho fan la resta”.
Per això ell va crear, l’any 1954, 
la inversora Templeton Growth 
Fund, convertint-se en pioner 
de la inversió en mercats emer-
gents a la dècada dels 60. Va 
arriscar al punt de ser un dels 
primers en invertir en el mercat 
japonès, inconegut en aquell 
moment i amb un resultats in-
versionistes incerts. Però Tem-
pleton va fer el pas endavant, va 
triomfar, i la revista Money el va 
nomenar “probablement el mi-
llor recollidor de valors globals 
del segle”. I tot perquè va fer les 
coses de forma diferent i millor.
Posem-nos a un nivell més ca-
solà, però sense perdre de vista 
ni l’exemple ni els objectius de 
Templeton.
Les Terres de l’Ebre són un pol 
d’atracció en molts sentits: tu-
rístic, cultural, paisatgístic, so-
cial, al punt que una gran part 
de l’economia de les comar-
ques ebrenques gira al voltant 
d’aquests eixos fonamentals. I és 
clar, què passa? Doncs que qui 
ja té, en vol més.
Per això, l’arrelament del talent 
i el foment d’una economia que 
sigui un veritable motor d'opor-

tunitats, esdevenen aspiracions 
positives per garantir el futur i la 
vitalitat del territori. D’aquí neix 
Arrela’t Terres de l’Ebre, el pro-
jecte que posa de manifest l’im-
peratiu de retenir i atraure ta-
lent. Ho fa en forma de suport a 
projectes col·laboratius capaços 
de transcendir fronteres comar-
cals, i amb la idea que generin 
dinàmiques econòmiques com-
partides. Aquesta iniciativa, que 
es desplega a les quatre comar-
ques ebrenques, representa un 
nou enfocament per enllepolir 
el jovent i les persones empre-
nedores, vinculant-les al seu 
lloc d’origen a través d’una pla-
taforma de finançament mixt.
Així, Arrela’t Terres de l’Ebre 
es presenta com un pas en-
davant molt innovador. Sota 
l’organització del Consorci per 
al Desenvolupament del Baix 
Ebre i Montsià (COBEDEM); el 

Consorci Intercomarcal d’Ini-
ciatives Socioeconòmiques 
(CIS); l’Ateneu Cooperatiu de 
les Terres de l’Ebre; l’Institut per 
al Desenvolupament de les Co-
marques de l’Ebre (IDECE), la 
Direcció General de Joventut; 
els consells comarcals del Baix 
Ebre, del Montsià, de la Ribera 
d’Ebre i de la Terra Alta, i la Di-
putació de Tarragona, l’objectiu 
d’Arrela’t és retenir el talent al 
territori, oferint oportunitats al 
creixement econòmic i l’esta-
bliment de persones joves a les 
zones rurals. Així, sota el parai-
gua d’aquesta iniciativa, quatre 
propostes innovadores, una de 
cada comarca ebrenca, rebran 
suport financer i tècnic per 
convertir-se en realitat. Seran 
projectes que facilitin la creació 
de xarxes de treball, formació i 
desenvolupament, obrint noves 
perspectives per a la millora, el 

comerç de proximitat, el coo-
perativisme i altres modalitats 
d’activitat que poden assegurar 
l’estabilitat econòmica.
La creació d’ecosistemes col·la-
boratius s’ha convertit avui en 
una via imprescindible per es-
peronar la vitalitat del territori. 
En aquest aspecte, el suport de 
les institucions a iniciatives que 
uneixin forces locals, projectes 
innovadors i col·lectius socials 
és molt important, especialment 
si aquest suport és un catalitza-
dor econòmic i un impulsor de 
cohesió territorial amb la mirada 
llarga, fixada en noves perspec-
tives. Els reptes a resoldre són 
molts, i alguns venen de lluny, 
com la despoblació i la manca 
d’oportunitats professionals que 
empenyen molts joves a marxar. 
Tanmateix, les Terres de l’Ebre 
tenen els elements més que de-
mostrats per construir una eco-
nomia de futur que sigui resilient 
i que vagi més enllà del turisme i 
l’agricultura, en el món de la in-
dústria, les energies renovables, i 
el sector tecnològic.
Aquesta és una visió de futur que 
demanarà esforç, tenacitat i una 
mirada col·lectiva per materia-
litzar-la, convertint l’arrelament 
del talent en una realitat. Amb 
programes d’implicació ciuta-
dana i institucional, i sobretot, 
una visió audaç i valenta, el camí 
és possible i a les nostres mans.

Arrelant talent, dinamitzant
el territori

Divendres passat Alcanar va 
acollir la X Jornada de l’Ado-
lescència de les Terres de 
l’Ebre, dedicada aquest any 
a la sexualitat i enfocada a la 
salut sexual entre els joves. 
L’alcalde d’Alcanar, Joan Roig, 
juntament amb el delegat del 
Govern a les Terres de l’Ebre, 
Joan Castor Gonell, van ser els 
encarregats d’inaugurar l’esde-
veniment. Gonell va destacar la 
consolidació d’aquesta jornada 
al llarg de les seves deu edicions 
i va agrair l’esforç dels profes 
sionals i institucions implica-
des. També va expressar el 
seu suport a les víctimes de la 
DANA, elogiant la resposta so-
lidària dels joves afectats per les 
inclemències meteorològiques.

La trobada va incloure confe-
rències i una taula rodona, amb 
la participació de professionals 
de diferents àmbits. La psicòloga 
clínica i forense Elena Garrido va 
inaugurar la jornada amb la po-
nència “Sexualitat digital i adoles-
cència”. També es va presentar la 
unitat Barnahus, que ofereix su-
port a infants i adolescents vícti-
mes de violència sexual.
La taula rodona va tractar temes 
com les malalties de transmissió 
sexual, el fenomen del chemsex, 
la diversitat sexual i de gènere, i 
el servei d’atenció a la salut se-
xual per a persones amb disca-
pacitat intel·lectual. La sessió va 
concloure amb una intervenció 
sobre la sexoafectivitat.
En la cloenda de la jornada es 

va destacar la importància d’un 
enfocament multidisciplinari en 
aquesta etapa vital dels joves i el 
treball col·laboratiu per dissenyar 
polítiques que beneficiïn el bé 
comú.
Organitzada pels Departaments 

de Salut, Educació, Drets So-
cials i Inclusió, Igualtat i Fe-
minisme, i Empresa i Treball, 
entre altres entitats, la jornada 
va comptar amb el suport de 
diverses institucions locals i 
comarcals.

EDITORIAL

La sexualitat centra la X Jornada de l’Adolescència a les 
Terres de l’Ebre, celebrada a Alcanar
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SEGONA DANA

Segona 
en una

setmana

ULLDECONA

L’Ajuntament d’Ulldecona i els 
pobles pedanis feien balanç 
ahir dijous al matí de l’impac-
te d’aquesta segona dana al 
municipi en una setmana. Els 
aiguats es van produir sobre 
de les deu de la nit d’aquest 
dimecres, amb rècords de 
registres, per exemple als 
Valentins, on van caure més de 
40 mm en mitja hora (123 mm 
en tot el dia). Això va embas-
sar el barranc de Sorolla que 
creua el nucli urbà i va provocar 
inundacions a les cases de 
quatre veïns. En les tasques per 
ajudar-los a treure l’aigua, una 
persona va caure i es va trencar 
la mà. Desenes de camins de 
terme d’Ulldecona han quedat 
greument malmesos, cinc veïns 
van ser desallotjats preventiva-
ment, però ja van poder tornar 
a casa i el pantà està desem-
bassant perquè s’ha omplert.

El temporal va deixar 
131 litres a Ulldecona i 

103 a Alcanar entre 
dimarts 

i dimecres

No hi ha hagut danys 
personals. 

El centre del poble és el 
que s’ha vist més afectat

la pluja es va acumular més 
durant l’episodi de tempesta 
torrencial. 
Com és habitual davant 
l’alerta per pluges, tant ell 
com la resta d’habitants van 
col·locar proteccions davant 
les cases i portes de magat-
zems per evitar que l’aigua 
entrés a l’interior.

Els veïns d’Alcanar tornen a la 
normalitat després d’un aiguat 

torrencial que va deixar 43,2 litres 
en mitja hora

Els veïns d’Alcanar s’han afa-
nyat a retirar l’aigua i les res-
tes de fang de la tempesta 
d’aquest dimecres a la nit. En 
mitja hora, l’aiguat torrencial 
deixava 43,2 litres al munici-
pi, si bé no ha provocat danys 
personals. El centre del poble 
és el que s’ha vist més afec-
tat per les precipitacions, es-
pecialment baixos i locals. És 
hora també de fer balanç.
“No ha entrat ni la meitat 
d’aigua que l’última vegada”, 
ha relatat a l’ACN en Rafael 
Monzó, veí del carrer Carde-
nal Vidal i Barraquer, per on 

Es va mantenir 
l’alerta Inuncat, 

dimecres
Protecció Civil de la Genera-
litat va mantenir dimecres 
en alerta el pla Inuncat, atès 
el Servei Meteorològic de 
Catalunya (SMC). Es van 
implementar les restriccions 
de mobilitat i suspensió de 
determinades activitats a 
les comarques del Baix Ebre, 
Baix Camp, Ribera d’Ebre, 
Montsià i Tarragonès. També 
hi van haver retencions i 
queixes per les mesures. 
No obstant, la valoració per 
l’actuació ha estat positiva, 
podent evitar més danys. 
Excepte a l’extrem sud, no 
hi ha hagut incidències des-
tacables al país, i en general 
no s’han superat els llindars 
a cap punt. El seguiment 
a les alertes es va complir 
de forma generalitzada, i la 
ciutadania va seguir les ins-
truccions establertes durant 
dimarts la nit en previsió del 
que podia passar dimecres.

el batlle ha reconegut que al 
centre tenen detectats di-
versos problemes quan plou 
amb intensitat i baixa aigua 
bruta provinent de la part 
alta del terme municipal 
que no es canalitza correc-
tament. Roig ha remarcat la 
necessitat de comptar amb 
tècnics especialitzats per 
trobar una solució a aquesta 
problemàtica.

La Generalitat participarà en la 
pròxima taula tècnica convocada 

pel consistori canareu aquest 
desembre

Arran d’aquest aiguat, l’al-
calde d’Alcanar, Joan Roig, 
ha mantingut una reunió 
telemàtica amb el president 
de la Generalitat, Salva-
dor Illa, per tractar aquesta 
qüestió. Roig ha definit la 
trobada com a “molt pro-
ductiva”, després d’arrencar 
el compromís del Govern de 
participar en la pròxima tau-
la tècnica que el consistori 
canareu convocarà a finals 
d’any. Alhora, Roig ha de-
manat que l’administració 
supramunicipal aporti els 
recursos humans i tècnics 
necessaris per trobar solu-
cions preventives i fer front 
a les pluges de la pròxima 
tardor.
Segons Roig, en l’anterior 
taula tècnica convocada 
al municipi es van idear les 
basses de laminació que han 
permès rebaixar l’impacte de 
la pluja a les urbanitzacions 
de la localitat. Malgrat això, 

Les pluges més intenses es van 
concentrar a l’extrem sud

Fins a la nit de dimecres, les 
precipitacions es van man-
tenir sobretot a la zona del 
Delta de l’Ebre, i als volts de 
les 22.00 hores es va produir 
una tempesta d’intensitat 
torrencial a la zona d’Alcanar 
(Montsià). Per aquest motiu, 
Protecció Civil va enviar una 
alerta als telèfons mòbils dels 
veïns d’aquest municipi de-
manant pujar a les plantes 
superiors i no moure’s. L’ai-
gua va baixar amb intensitat 
des dels barrancs per alguns 
dels carrers, però no es van 

registrar incidències destaca-
des.
Un cop passat el gruix de pre-
cipitacions i com estava pre-
vist, a la mitjanit van decaure 
les restriccions de mobilitat i 
suspensió d’activitats al Baix 
Ebre, el Baix Camp, la Ribera 
d’Ebre, el Montsià i el Tarra-
gonès. Però era moment, per 

als més afectats, d'analitzar la 
situació. 
L’alcalde dels Valentins i els 
regidors d’Ulldecona han 
estat fent balanç dels des-
perfectes d’aquesta segona 
DANA al terme municipal, 
juntament amb l’alcaldessa 
d’Ulldecona, Núria Ventura. 
Les zones més afectades per 

les pluges, com ha assenyalat 
Ventura, han estat els nuclis 
dels Valentins, i també el nu-
cli de la Miliana, que encara 
estava aïllat ahir  dijous al 
matí per la baixada de molts 
barrancs que encara baixaven 
“amb molta força”, a la zona 
de la falda del massís dels 
Ports. ACN
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El ple també ha aprovat 
en sessió extraordinària 

dues modificacions 
pressupostàries

de gluten. “Ja fa mesos que 
col·laborem amb l’Associa-
ció de Celíacs amb diverses 
accions, com el repartiment 
de caramels sense gluten a la 
Cavalcada de Reis o la xoco-
latada de festes majors, però 
pensem que calia fer un pas 
més i establir un mecanisme 
de col·laboració per fer cam-
panyes i accions formatives 
i informatives”, ha manifes-
tat l’alcalde de Tortosa, Jordi 
Jordan.

L’Ajuntament signa un conveni
de col·laboració amb l’Associació

de Celíacs

L‘Ajuntament de Tortosa i 
l’Associació Catalana de Ce-
líacs de Catalunya han signat 
un conveni de col·laboració 
amb l’objectiu de treballar 
conjuntament i impulsar ac-
tuacions que suposen una 
millora de la qualitat de vida 
de les persones afectades per 
la malaltia celíaca. La firma 
de l’acord ha tingut lloc en 
el marc de la Fira Alimentària 
Festast, on per primera vega-
da s’ha inclòs una àrea lliure 

FESTAST
Tortosa es va convertir el 
cap de setmana passat en 
un aparador de la producció 
agroalimentària i gastronòmi-
ca de les Terres de l’Ebre. La 
vuitena edició del Festast va 
acollir mig centenar d’establi-
ments que van donar a tastar 
els seus millors productes. A 
més, la fira va estar farcida 
d’activitats. 

JORNADES DE 
PATRIMONI 
LITERARI EBRENC
Les Jornades s’han celebrat 
els dies 8, 9, 15 i demà serà la 
cloenda. Han estat dedicades a 
la figura de Gerard Vergés.

INTERCEPTATS 
2.600 QUILOS DE 
COCAÏNA
Vigilància Duanera va intercep-
tar en una empresa paperera 
de Tortosa, un camió amb prop 
de 2.600 quilos de cocaïna 
amagats entre matèria primera 
per fer pasta de paper. La 
droga venia d’Equador en un 
contenidor desembarcat al Port 
de Barcelona, segons ha confir-
mat l’ACN amb fonts properes 
al cas. Segons els investigadors, 
de moment no hi ha indicis que 
l’empresa fos conscient de la 
droga que venia amagada al 
contenidor.

RENOVACIÓ DE 
VORERES DE 
CARRERS
S’estan executant les obres 
de reposició de paviment als 
carrers Jaume Tió, travessia 
Font de la Salut, carrers Sol i 
Ginestar i travessia del Mur al 
barri de Remolins.

PASSAPORT 
EDUNAUTA
Els alumnes de 5è i 6è de 
Primària se sumen al projecte 
del Passaport Edunauta. Un 
projecte liderat pel Consell 
Comarcal del Baix Ebre i que 
pretén facilitar la participació 
de més de 800 alumnes a 
tota mena d’activitats extra-
escolars.

Tortosa continua la senyalització 
per homenatjar les víctimes de la 

repressió franquista

L’Ajuntament segueix el pro-
jecte de senyalització de 
memòria democràtica amb 
l’objectiu de promoure la re-
cuperació i la difusió de la 
memòria del període de la II 
República, la Guerra Civil i la 
dictadura franquista. Aquest 
cap de setmana s’inaugurarà 
la senyalització instal·lada a 
les cases on van viure el ci-
rurgià Primitiu Sabaté Barjau, 
afusellat l’agost del 1939; el 
periodista Sebastià Campos 

MÉS NOTÍCIES

Terré, afusellat el juliol del 
1939, i l’alcalde Josep Rodrí-
guez, afusellat el mateix dia 
que Primitiu i dos tortosins 
més, Joaquim Cid i Jacint 
Arbona. “Volem homenat-
jar les víctimes de la repres-
sió. Es tracta d’un exercici de 
justícia i de reparació”, ha dit 
la primera tinent d’alcalde i 
regidora, Mar Lleixà, que ha 
presentat els actes  comme-
moratius del 86è aniversari de 
la fi de la Batalla de l’Ebre.

El ple de Tortosa modifica el POUM per poder construir 
el nou hospital en terrenys qualificats d’inundables

El ple de l’Ajuntament de 
Tortosa ha aprovat de for-
ma inicial aquest divendres, 
la modificació puntual del 
Pla d’Ordenació Urbanísti-
ca Municipal (POUM) que 
ha de permetre avançar en 
la construcció del nou hos-
pital en uns terrenys que 
es troben qualificats com a 
inundables. La corporació 
ha aprovat per unanimitat, 
en sessió extraordinària, 
que s’incorpori al planeja-
ment el Sistema Nacional de 
Cartografia de Zones Inun-
dables del Ministeri per a la 
Transició Ecològica i el Rep-
te Demogràfic. La Comissió 
d’Urbanisme de les Terres de 

l’Ebre (CUTE) havia requerit 
aquest tràmit al consistori el 
mes de setembre passat per 
poder aprovar el règim es-
pecial del municipi en matè-
ria d’inundabilitat.
Aquest règim especial es fo-
namenta en la morfologia 
del territori i altres condi-
cionants ambientals i terri-
torials. A més, l ’acord de la 
CUTE també indica que per 
a la construcció d’equipa-

ments prohibits amb caràc-
ter general és necessària 
la certificació de les admi-
nistracions competents en 
ordenació del territori i ur-
banisme, de l’ informe d’ex-
cepcionalitat excepcional, 
és a dir, que no existeix cap 
altra alternativa d’ubicació. 
De forma paral·lela, l ’Ajunta-
ment està preparant la mo-
dificació puntual del POUM 
per requalificar els terrenys.

D’altra banda, el ple extra-
ordinari ha aprovat dues 
modificacions pressupostà-
ries. Una de 229.201 euros 
per transferir aportacions 
a Tortosaesport i diferents 
entitats, amb el vot favora-
ble de tots els grups i l ’abs-
tenció de Junts. Una segona 
de 125.933 euros, en relació 
amb el tren turístic del cir-
cuit verd, aprovada per una-
nimitat.
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Unes 300 persones, entre les que 
hi havia a la sala d’actes de l’Hotel 
Mediterrani Blau i les que ho van 
seguir en directe pel canal de You-
Tube de l’Ajuntament, van assistir 
a l’assemblea informativa en què 
l’alcalde d’Amposta, “en un exerci-
ci de màxima transparència i plena 
voluntat d’ajudar”, va donar compte 
de la sentència judicial sobre la ir-
regularitat en la reparcel·lació d’Eu-
caliptus l’any 2010, i que ara obliga 
a refer les quotes d’urbanització, 
derivant en l’obligació de reper-
cutir  un milió d’euros més que 
s’haurà de pagar als propietaris dels 
terrenys que van ser tacats d’equi-
pament sense cap contraprestació. 
L’alcalde, Adam Tomàs, va expli-
car la situació generada l’any 2010 
quan en la reparcel·lació de la ur-
banització, es va classificar d’Equi-
pament, d’acord el POUM del 2007, 

un terreny de 3.848 metres qua-
drats propietat d’Apartamentos 
Delta SL, determinant una cessió 
gratuïta sense cap compensació. 
Ara, una sentència del Tribunal 
Superior de Justícia obliga pa-
gar una indemnització d’un milió 
d’euros a l’empresa Apartamentos 
Delta. Del milió d’euros, 300.000 
corresponen a interessos i els as-
sumeix l’Ajuntament. Els altres 
prop de 700.000 euros, més el 
21% d’IVA, tal i com obliga la Llei, 
els han d’assumir tots els propie-
taris de la urbanització. “Entenem 
la indignació que senten els veïns 
i veïnes havent de fer front a esta 
situació 14 anys després, però 
aquest equip de govern estem al 
seu costat per ajudar-los a donar 
solució, ja sigui en tots els tràmits 
com en facilitar al màxim el paga-
ment de les quotes”. 

L’equip de govern explica en 
assemblea la sentència sobre la 

reparcel·lació d’Eucaliptus del 2010 
que obliga a modificar-la

SOLIDARITAT
“Amposta amb Cor” oferirà un tribut a 
Hombres G a benefici d’APASA
“Amposta amb cor” torna a 
destacar entre les activitats 
solidàries nadalenques a la 
capital del Montsià. Organit-
zat per Remsa i amb la col-
laboració de l’Ajuntament 
d’Amposta, l’esdeveniment 
tindrà lloc el 21 de desem-
bre a l’Auditori de la Unió 
Filharmònica, amb dos pas-
sis programats: a les 17h i a 
les 20h. En aquesta edició, 
el festival oferirà un tribut a 
Hombres G, a càrrec del grup 
“Voy a pasármelo bien”, i tota 
la recaptació de les entrades 
es destinarà íntegrament a 
l’Associació de Famílies de 
Persones amb Discapacitat 
Intel·lectual i del Desenvo-
lupament del Montsià (APA-
SA). L’alcalde d’Amposta, 
Adam Tomàs, agraïa a Remsa 
la seva implicació en la res-
ponsabilitat social corporati-
va: “Remsa és un referent a la 
nostra ciutat quant a la seva 

aposta per revertir part dels 
seus beneficis en la ciutada-
nia”.  A més, l’alcalde subrat-
llava que “APASA és una asso-
ciació de referència arreu del 
país i de l’Estat pel que fa a la 
integració i millora de la qua-
litat de vida de les persones 
amb discapacitat intel·lectual 

L’Ajuntament posa en marxa 
AmpostaGO

COMERÇ

El festival solidari tindrà 
lloc el 21 de desembre

L’Ajuntament d’Amposta, a 
través de la regidoria de Co-
merç i Mercat Municipal, ha 
posat al servei dels comer-
ços de la ciutat l’eina Am-
postaGO, una plataforma 
digital per facilitar les ven-
des a distància dels comer-
ços. És una eina que serà 
gratuïta per als establiments 
de la ciutat, i que ofereix un 
sistema de comerç senzill i 
accessible bastat en l’ús de 
Whatsapp. Permetrà oferir 
opcions de recollida i en-
trega adaptades a les ne-

cessitats dels comerciants. 
A través d’aquest sistema, 
el client podrà fer una co-
manda al comerç i serà el 
comerciant qui prepararà 
la comanda per a l’entrega 
a domicili, o la recollida al 
mateix establiment en fun-
ció de l’elecció.

i del desenvolupament”, així 
com el festival contribueix 
a visibilitzar l’activitat de les 
entitats de la ciutat.

amposta

 Plataforma digital
per afavorir les vendes 

a distància dels 
comerços

L’alcalde d’Amposta, Adam Tomàs, i diversos regidors van 
donar compte de la situació al voltant d’aquesta sentència
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Novament, l’Ajuntament de 
Roquetes ha donat la ben-
vinguda als roquetencs i ro-
quetenques que enguany 
compleixen el seu primer 
aniversari. Una quinzena 
d’infants de la ciutat nascuts 
el 2023 i les seves famílies 
s’han reunit aquest dissabte a 
la Sala Polivalent de la Biblio-
teca Municipal Mercè Lleixà, 
on han estat els protagonis-

El dia dels nous roquetencs i roquetenques
ROQUETES

L’Ajuntament dona la 
benvinguda als infants 

que compleixen 
el primer aniversari

 Visita a les platges i els 
punts costaners de l’Ampolla

La setmana passada es van 
visitar de nou les platges i els 
punts costaners de l’Ampolla 
més afectats per la DANA per 
revisar l’estat i necessitats 
d’aquests espais naturals del 
nostre litoral. Concretament, 
es va fer un recorregut per les 
platges de les Avellanes, Ca-
pellans i el passeig de l’Are-
nal. A la visita van assistir la 
directora del Servei de Cos-

tes a Tarragona, Teresa Ro-
dríguez; la directora general 
de Polítiques del Litoral de 
la Generalitat de Catalunya, 
Kiryat Mercado; el senador, 
Manel de la Vega; l’alcalde, 
Francesc Arasa; el regidor 
d’Infraestructures del Lito-
ral, Sebastià Castañeda; el 
regidor de Via Pública, José 
Luis Pitarque; i tècnics de les 
dues administracions.

tes d’una jornada farcida de 
sorpreses, aventura i diversió.
La regidora de Servei a les 
Persones de Roquetes, Cin-
ta Garcia, acompanyada pels 
també regidors Jordi Allepuz i 
Sonia Andrade, han fet entre-
ga a les criatures, pares i ma-
res, d’un obsequi format per 
un conte, un puzle, el carnet 
de la Biblioteca de Roquetes, 
i una carta personalitzada.

A més, els més petits i els 
seus germans i germanes han 
pogut gaudir d’un espai de 
jocs i música, amb l’animada 

actuació de la companyia de 
teatre familiar i espectacles 
infantils Cia Patawa.
La regidora, Cinta Garcia, ha 
expressat la seva “il·lusió” pel 
fet que les famílies decideixin 
viure i establir-se definitiva-
ment a Roquetes. “És un re-
coneixement per tots aquells 
i aquelles que creieu en la 
ciutat, us hi quedeu i aposteu 
per ella”, ha expressat Garcia.

L’Ampolla ja gaudeix de la 
Festa de la Segregació, que 
enguany es portarà a terme 
del 14 al 17 de novembre 
amb un programa ple d’ac-
tivitats per commemorar 
els 35 anys de l’administra-
ció municipal independent. 
Els actes es van iniciar ahir, 
dijous 14, amb l’acte Insti-
tucional a la sala de plens 
de l’Ajuntament, on es va 
dur a terme la conferència 
‘L’Ampolla 2030. Reconei-
xement a 35 anys d’admi-
nistració municipal’.
Demà dissabte la jornada de 
celebració s’iniciarà a les 16 
hores amb una exhibició de 
bestiar boví de raça avile-
nya al barranc de l’Hort de 
Salomó. A les 18 hores s’es-
trenarà el film ‘180 Campa-
nades’ a la sala de plens de 
l’Ajuntament, un documen-
tal del cineasta local Mario 
Pons Múria sobre la memò-
ria audiovisual del poble. La 
jornada culminarà amb el 
sopar popular de la segre-
gació a les 20:30 hores.

L’AMPOLLA
Festa 
de la 

Segregació

Resposta del Síndic de Greuges a la queixa
presentada per Millorem l’Ampolla-ERC

El Síndic de Greuges ha arxi-
vat el cas de la revista Mari-
nada sense repercussió per 
a l’Ajuntament de l’Ampolla 
ni per a l’equip de redacció 
de la revista. “L’organisme 
ha notificat a l’Ajuntament 
de l’Ampolla que dona per 
tancades les actuacions re-
lacionades amb la queixa 
presentada pel grup munici-
pal Millorem l’Ampolla–ERC. 
Aquesta queixa es referia a 
les dues modificacions subs-
tancials del text de l’article 
del mateix grup municipal 
publicat al número 182 de 
la revista municipal Marina-
da, així com a la signatura de 
l’article, que apareix signat 
pel portaveu del grup muni-
cipal i no pas pel grup com 
a tal, que era la fórmula que 
ells havien triat”, segons es-
pecifica aquesta institució 
que actua com a defensor del 

poble a Catalunya.
El Síndic ha revisat “totes les 
explicacions i documentació 
aportades, sense trobar cap 
actuació irregular. Aquesta 
documentació incloïa una 
explicació sobre l’origen de 
l’error en l’article i les ac-
cions que es van prendre des 
de l’Àrea de Comunicació de 
l’Ajuntament de l’Ampolla per 
esmenar-lo, garantint que l’ar-
ticle original arribés a la po-
blació. Així mateix, es van 
presentar al Síndic de Greu-

“Un cop revisada la 
informació, el Síndic 
conclou que no hi ha 

hagut cap censura per 
part de l’Ajuntament  ni 
de l’equip de redacció de 

la revista Marinada”

ges els criteris seguits per 
signar els articles de la sec-
ció 'L’espai polític' de la re-
vista Marinada”. Tot i que des 
de l’Ajuntament de l’Ampolla 
ja es va aclarir públicament 
que les modificacions a l’ar-
ticle es devien a un error de 
la impremta i es va sancionar 
la impremta, qui va reconèi-
xer l’error, el grup Millorem 
l’Ampolla-ERC va presentar 
una denúncia davant el Sín-
dic de Greuges. En aquesta 
també s’especifica que “van 
demanar informació sobre 
aquest fet a l’Ajuntament de 
l’Ampolla, sense haver obtin-
gut una resposta argumenta-
da”, segons el grup munici-
pal. “Un cop revisada tota la 
informació proporcionada, el 
Síndic conclou que no hi ha 
hagut cap censura per part de 
l’Ajuntament ni de l’equip de 
redacció de Marinada”.



7anunci DIARI MÉS EBRE • divendres 15 de novembre / 2024



8 DIARI MÉS EBRE • divendres 15 de novembre / 2024 baix ebre
L'ALDEA

Demà dissabte, 
16 de novembre

Des de l’EMD de Jesús es 
lamentava, aquest dime-
cres, el traspàs d’Antonio 
Ferruz Gasca, ‘lo practi-
cant’, que va exercir “al 
nostre poble la seua tra-
jectoria professional. Ex-
cel·lent professional amb 
un tracte humà exquisit. El 
nostre condol més sincer a 
familiars i amics”. Els mis-
satges de consol han estat 
mutitudinàries destacant la 
vessant humana i professio-
nal d’una persona que es va 
fer estimar a Jesús. 

JESÚS
Condol pel 

traspàs d’Antonio 
Ferruz

Nova gespa 
del camp de 

futbol
Els equips alevins de fut-
bol de l’Àrea Municipal 
d’Esports de l’Ametlla de 
Mar van ser els primers, 
aquest dilluns a la tarda, 
a poder xafar la nova ges-
pa artificial del camp de 
futbol a les instal·lacions 
esportives municipals.
L’empresa instal·ladora 
està acabant d’enllestir 
els petits detalls, però el 
terreny de joc ja està a 
disposició dels futbolis-
tes.

Demà dissabte, el municipi de 
l’Aldea acollirà la setena edició 
del Maridatge Musical, una tro-
bada que s’ha consolidat com 
una cita imprescindible en el 
calendari gastronòmic de les 
Terres de l’Ebre. Aquest esde-
veniment uneix els millors vins 
de la Terra Alta amb una selec-
ció de tapes elaborades per re-
coneguts restauradors aldeans, 
oferint als assistents una ex-
periència única, que fusiona els 
sabors locals amb la música en 
directe.
Enguany, els restaurants que 
participaran en el maridatge són 
la Masia Ullets Events, Restau-
rant La Vaqueria, Bar Restaurant 
Pòdium, Hèctor Roda Restau-
rant La Llar i Forners i Pastis-
sers Muñoz. Cada tapa estarà 
acompanyada pels vins de la 
Terra Alta, amb la presentació i 
explicació a càrrec de l’empresa 
Vi d’Origen, que guiarà els as-
sistents en aquest recorregut 
gastronòmic per tal d’apreciar 
al màxim cada combinació. Ire-
ne Negre, Regidora de Ciutada-
nia, ha expressat la seva il·lusió 
per aquesta nova edició: “Un 

7a edició del Maridatge Musical,  cita amb 
la gastronomia, els vins i la música

any més ja tenim el Maridatge 
Musical de l’Aldea en marxa, i 
el dissabte 16 de novembre us 
esperem a tots al Pavelló d’Es-
ports per gaudir dels sentits i de 
tots els productes de la nostra 
terra, maridats amb els vins de 
la Terra Alta. És un plaer per als 
sentits al qual us convidem amb 
entusiasme, però recordem que 
les places són limitades i que 
podeu aconseguir l’entrada a 
l’Ajuntament de l’Aldea fins avui 

divendres 15 de novembre”
La vetllada gaudirà amb l’ac-
tuació en directe de la cantant 
Maria Jacobs. Un cop finalitzat 
el maridatge, la festa continuarà 
amb una sessió musical a càrrec 
de DJ Pani. L’esdeveniment tin-
drà lloc al Pavelló d’Esports de 
l’Aldea i les places són limita-
des. Es recomana als interessats 
que adquireixin la seva entrada 
com més aviat millor. L’obertura 
de portes del Pavelló serà a les 

El consum d’aigua s’ha reduït 
a les platges caleres amb 

l’eliminació de les dutxes i la 
instal·lació de rentapeus

Les xifres no contemplen 
els mesos de maig i juny, 
perquè els rentapeus es van 
acabar d’instal·lar a finals 
de juny i no es disposa de 
dades comparatives, però 
sí que s’han pogut analitzar 
els consums dels mesos de 
juliol, agost, setembre i oc-
tubre, constatant que s’ha 
produït un estalvi mitjà del 
consum d’aigua del 34%, 
que equival a 2.672 m3. 
Entrant en detall, durant la 
bimensualitat juliol-agost, 
la de més afluència d’usuaris 
a les platges, es va registrar 
un consum de 2.788 m3, 
davant dels 3.911 m3 con-
sumits durant el mateix 
període de 2023, és a dir, un 
28% menys. 

El mateix ha passat en la bi-
mensualitat setembre-oc-
tubre amb un consum de 
2.237 m3, davant dels 3.786 
del 2023, un 40% menys.
L’Ajuntament de l’Ametlla 
de Mar va prendre la decisió 
d’eliminar una quinzena de 
dutxes de les platges cale-
res, i en el seu lloc es van ha-
bilitar rentapeus, afegint-se a 
molts altres municipis que ja 
l’any passat van fer el mateix 
com a mesura d’estalvi d’ai-
gua i adaptació a les neces-
sitats sorgides arran del canvi 
climàtic i a la vegada contri-
buir a l’estalvi d’aigua en èpo-
ca de sequera.
El regidor de Medi Ambient, 
Madeo Comes es mostrava 
satisfet pels resultats.

El caporal Àlex Roiget, nou cap de 
la policia local de l’Ametlla

Aquest dilluns va prendre 
possessió del càrrec de 
cap de la policia local de 
l’Ametlla de Mar, el caporal 
Àlex Roiget Arasa, ampostí 
de naixement i veí de Mas-
denverge, que aquesta set-
mana complirà 53 anys.
Roiget arriba al cos de 
l’Ametlla després d’haver 
tingut diverses destinaci-
ons en el cos dels Mossos 
d’Esquadra, al qual es va 
integrar el juliol de 2000, 
concretament a la Unitat 

Comarcal del Baix Ebre a 
Tortosa. Ha passat per la 
Divisió de Planificació i Or-
denació Professional de les 
Corts a Barcelona, la Uni-
tat Comarcal del Baix Ebre, 
l ’Oficina de Suport de la Re-
gió Policial Terres de l’Ebre 
i diferents Unitats de Segu-
retat Ciutadana com la Seu 
d’Urgell, Móra d’Ebre, Tor-
tosa i l ’Ametlla de Mar. La 
seva darrera destinació  va-
ser l’àrea Bàsica Policial del 
Baix Ebre.

19.30h. Recordem que l’afora-
ment és limitat i les entrades es 
poden aconseguir únicament a 
l’Ajuntament. El Maridatge dis-
posarà de menú infantil i servei 
de guarda per als infants fins a 
la mitjanit.
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LA RÀPITA
Tret de sortida

al Pla Local de Joventut
Aquest passat mes d’oc-
tubre s’han tornat a obrir 
les portes del Graner Espai 
Jove. Les instal·lacions feia 
temps que no funcionaven 
a causa de la pandèmia. Ac-
tualment, s’ha pogut reobrir 
i oferir un punt de trobada 
per al jovent del municipi, 
on poden intercanviar ex-
periències, vivències i oci. 
En aquest espai, també 
s’ofereixen activitats diver-
ses programades mensual-
ment amb accés gratuït a 
partir de dotze anys.
Per una banda, des de se-
tembre s’estan oferint ser-
veis i recursos fixos i gratuïts 
per a joves del municipi.
D’altra banda, s’ha iniciat el 
Pla Local de Joventut amb 
la primera fase que és la di-
agnosi, la situació actual del 
jovent del poble. Aquest mes 
d’octubre es va fer el primer 
taller participatiu on es va 

parlar i reflexionar de les se-
ves inquietuds, necessitats i 
suggeriments dels mateixos 
joves, habitatge, educació, 
treball, salut, oci i participa-
ció, cultura, esports… I d’on 
es van extreure conclusions 
molt interessants.

XVII edició de la 
Nit de l’Esport

Reobertura del 
Graner Espai Jove

La setmana passada es va 
celebrar la XVII edició de 
la Nit de l’Esport Local a 
l’Auditori Sixto Mir, on es 
va reconèixer i premiar la 
trajectòria dels esportistes 
locals a través dels clubs i 
entitats de la Ràpita. També 
es va fer menció d’aquells 
esportistes del municipi 
que porten el nom de la 
Ràpita arreu del món. En 
aquesta edició es van re-
partir un total de vint-i-

quatre reconeixements i es 
va fer una menció especial 
al millor esportista de l’any, 
que en aquest cas ha estat 
per al rapitenc Pol Forné 
Tomàs, patinador d’elit del 
club Patí l’Aldea i actual 
campió d’Europa de pati-
natge artístic.
La regidora d’Esports, Mi-
reia Balada, va voler ex-
pressar la seva satisfacció 
després de la celebració 
d’aquest acte.
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SANTA BÀRBARA

L’Ajuntament de Santa Bàr-
bara continua batallant amb 
la problemàtica de la cober-
tura mòbil deficitària al mu-
nicipi, una situació que ge-
nera malestar entre el veïnat 
i que, segons l’alcalde, An-
tonio Ollés Molias, no es pot 
resoldre sense la col·labora-
ció de les companyies de te-
lecomunicacions. “Els equips 
que estan emetent des de 
l’antena no tenen prou po-
tència,” ha explicat l’alcalde, 
subratllant que la geografia 
plana del municipi no dificul-
ta la millora de la cobertura. 
Per a resoldre esta situació, 
Ollés  ha indicat que hi ha 
dues vies possibles: la instal-
lació d’una segona antena en 
una altra ubicació del poble 
“però, clar, requereix una in-

L’Ajuntament ofereix 
terrenys per millorar la 

cobertura mòbil

versió; l’Ajuntament podria 
col·laborar oferint els ter-
renys gratuïtament si fes fal-
ta, però l’antena i els equips 
emissors no els podem posar 
natros". I l’altra seria canviar 
els equips actuals: “El fet de 
passar de 4G a 5G fa que la 
cobertura sigue millor, però 
quan passarà això? L’any que 
ve, d’aquí a deu anys, és que 
al ritme que anem no sabem 
quan pot ser”. (La Plana Rà-
dio)

II Ballada 
folklòrica 
solidària

Demà dissabte, el Teatre Au-
ditori Marta Manzanares de 
Sant Jaume d’Enveja acollirà 
la II Ballada folklòrica solidà-
ria. “Les persones que vulguin 
col·laborar i assistir a l’acte 
benèfic organitzat per les en-
titats locals, l’Associació Cul-
tural i de Folklore Tradicional 
Sarabastall i La Lliga Contra 
el Càncer, amb la col·labo-
ració de la Jota Planera de 
Santa Bàrbara, la Rondalla de 
Guardet lo Cantador i Sofia 
Morales, hauran d’aportar un 
donatiu de 5 euros”.
D’altra banda, informar que 
diumenge tindrà lloc la Gala 
dels Nascuts i Nascudes al 
2023. Acte institucional, al 
Teatre Auditori Marta Manza-
nares,  per donar la benvin-
guda a la quinta del 2023.

S JAUME
El Mas del Sant 

Pau, Bé Cultural 
d’Interès Local
El ple del Consell Comarcal 
del Montsià ha aprovat este 
dimecres, durant la sessió 
ordinària, la declaració de 
Bé Cultural d’Interès Local 
el Mas del Sant Pau de Mas-
denverge. Una cataloga-
ció que representa un pas 
significatiu per preservar i 
posar en valor el patrimoni 
històric i cultural d’aquest 
municipi. El Mas de Sant 
Pau va ser adquirit ara fa un 
any per Fernando Sinesio 
que vol donar-li una sortida 
a aquest espai patrimonial 
del poble en forma de pro-
jecte social. Ara, la declara-
ció de Bé Cultural d’Interès 
Local serà un pas endavant 
i un impuls més pel que fa a 
portar a terme este projecte 
davant les administracions.
(Ebredigital.cat)

MASDENVERGE

3 detinguts per 
robar 38.000 

euros en joies
La policia espanyola ha detin-
gut a Ulldecona tres persones 
com a presumptes autores del 
robatori de 38.000 euros en 
joies a una dona que les volia 
vendre pel mètode conegut 
com a ‘rip deal’. La víctima, 
que havia heretat les joies, va 
citar-se amb el suposat com-
prador a l’estació de tren d’Ala-
cant per a la transacció. Quan 
li van demanar que l’acom-
panyés al cotxe i van intentar 
agarrar-li la bossa, la dona 
s’hi va aferrar essent arrosse-
gada pel paviment fins que va 
caure i es va poder incorporar 
ajudada per diversos vianants. 
Les investigacions van portar 
la policia fins una finca de la 
partida de les Foietes, a Ullde-
cona, on residien els arrestats 
i on van trobar rellotges d’alta 
gamma. (ACN)

ULLDECONA

montsià

AMPOSTA
Femme in Arts 2024 posarà el focus 

en el coneixement generat per dones i 
col·lectius dissidents

Femme in Arts - Visibles a es-
cena, el festival d’art i femi-
nisme, posarà el focus en el 
coneixement creat per dones 
i col·lectius dissidents. Del 21 
al 24 de novembre, el Cen-
tre d’Art Lo Pati acollirà una 
nova edició d’aquest certa-
men, on es tractaran temes 
com les passions, el cos, la 
identitat i el feminisme a tra-
vés de l’art, la filosofia i la re-

flexió. Els organitzadors han 
dissenyat una programació 
interdisciplinària que bus-
ca replantejar les “narratives 
dominants” i oferir una visió 
alternativa del món, inspira-
da en autores i pensadores 
com Monique Wittig, Agnès 
Varda, Louise Bourgeois i 
Alejandra Pizarnik.
La programació arrenca-
rà amb la proposta ‘Paraules 

Puente diu que estudiaran 
posar un nou Avant des 

d’Ulldecona quan acabin les 
obres a Roda de Berà

MOBILITAT

Del 21 al 24 de 
novembre al Centre 

d’Art Lo Pati

El ministre de Transports i 
Mobilitat Sostenible, Óscar 
Puente, ha dit que no estudi-
aran una segona freqüència 
de l’Avant, aquesta des d’Ull-
decona cap a Barcelona, fins 
que no acabin les obres del 
túnel de Roda de Berà i es 
restableixi la circulació en-
tre Tarragona i Sant Vicenç 
de Calders. A la pregunta 
del senador ebrenc d’ERC, 
Jordi Gaseni, sobre quan 
donarà compliment a la re-
solució, aprovada al Senat 
el 8 d’octubre, amb aquesta 
i altres peticions, el ministre 
ha qüestionat que un segon 
Avant “sigui la millor resposta 
a les necessitats de mobilitat 
del territori" i ha defensat 
que “els serveis actuals són 
més competitius, en núme-
ro i en temps de viatge” que 
quan l’Euromed s’aturava a 

l’estació de l’Aldea. Amb la 
pregunta, Gaseni ha recordat 
al Ministeri que “la connecti-
vitat ferroviària” a les Terres 
de l’Ebre “és insuficient i de-
ficient” i afecta “seriosament 
a la ciutadania” en el seu dia 
a dia, que es veu obligada a 
“buscar alternatives al tren” 
que “no són assumibles per 
a moltes famílies”. El senador 
d’ERC ha explicat a Puente 
que els usuaris ebrencs han 
qualificat de “caòtic, in-
suficient i desesperant” el 
primer mes de mesures al-
ternatives pel tall ferroviari. 
En canvi, el ministre ha as-
segurat que el pla alterna-
tiu de transport ha sigut “un 
èxit”, tot i que “es continua-
rà millorant i ajustant” a les 
peticions dels ajuntaments 
i usuaris, fins que acabin els 
treballs al mes de març.

d’amor’, de Núria Güell. El 
festival acabarà diumenge 24 
de nombres amb la projecció 
de ‘Micro Visuals’.

Els problemes de 
cobertura mòbil 
segueixen sense 

resoldre’s 
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Més de 100 persones es van 
aplegar al Teatre la Llanterna 
de Móra d'Ebre, per acompa-
nyar als guardonats a l’excel-
lència acadèmica. Els guardo-
nats en ensenyament primari 
de l’Escola Lluís Viñas han es-
tat Marc Cruz Francisco, Sergi 
Moreno Pedret i Guillem Ros 
Margalef.
Pel que fa al Col·legi Santa Te-
resa, els obsequiats han estat 

Reconeixement a  l’excel·lència 
acadèmica amb els Premis Javier Bardají

Eduard March Mazurin, Tanit 
Tubau Brun i Ivet Lluís Codina 
en aquesta primerenca etapa; 
i Gonzalo Molina Bengochea, 
Esteban Arévalo García i Pere 
Solé Glavan de secundària. Des 
de l’Institut Julio Antonio, els 
premiats han estat Sergi Lle-
beria Garcia, Rayan el Ahmadi 
i Núria Rípodas Sánchez. I pel 
que fa a Batxillerat, els alum-
nes guardonats han estat Lau-

MÓRA D’EBRE
Inauguració de la remodelació 

al camp de futbol

Diumenge va tenir lloc la 
inauguració de la remode-
lació del camp de futbol 
de Móra d’Ebre. L’acte va 
comptar amb la presència 
de les autoritats, i va servir 
per presentar els diferents 
equips del CE Olímpic. 
L’obra, valorada en més de 
280.000 euros ha estat exe-
cutada per l’empresa Sports 

and Landscape SL i ha supo-
sat l’actualització del recinte 
esportiu en un d’última gene-
ració, més sostenible, adap-
tat a la legislació europea i 
els requeriments dels òrgans 
esportius com la reglamen-
tació de la Real Federació 
Espanyola de Futbol (RFEF). 
La nova gespa absorbeix els 
impactes dels esportistes, 

El pont ferroviari giratori, 
Bé Cultural d’Interès 
Nacional

MÓRA LA NOVA

ra Hernández Cabré, Aina Juan 
Vázquez i Laia Ruiz Niñerola.
Un cop lliurats els guardons, 
la vídua del Dr. Bardají, Carme 
Costa, ha rebut un ram de flors 
de mans de l’alcalde, Rubén Bi-
arnés Renedo.

Presentació dels 
equips de l’Olímpic

El Govern ha aprovat la de-
claració del pont ferroviari 
giratori de Móra la Nova com 
a Bé Cultural d’Interès Nacio-
nal (BCIN). És un element “de 
notable valor” de l’arqueolo-
gia industrial, perquè evoca 
i mostra els antics procedi-
ments de treball de l’operació 
ferroviària i les antigues loco-
motores de vapor, i perquè fa 
“evidents els grans canvis” de 
les darreres dècades. La de-

claració com a BCIN d’aquest 
element ferroviari forma part 
d’un projecte de protecció 
d’exemplars singulars i em-
blemàtics de la història del 
transport viari de Catalunya. 
El de Móra la Nova és d’un 
dels sis ponts giratoris que 
es conserven a Catalunya i és 
l’únic “funcional” al país. Data 
de 1922 i va prestar serveis 
fins als anys seixanta a Puente 
Genil.

l’abrasió, redueix les lesions 
i millora el drenatge en cas 
de pluja. A més, s’han con-
dicionat les instal·lacions, 
amb banquetes noves pels 
esportistes, seients a les 
graderies i noves porteries.

Acte d’entrega dels 
guardons 



Quan es parla de pesca 
cal fer-ho també de 

sostenibilitat, innovació i 
les mesures imprescindibles 
per protegir els recursos 
marítims.
I sense perdre de vista l’im-
pacte socioeconòmic que 
l’activitat pesquera impulsa. 
Entre la tradició i la moder-
nitat, l’ofi ci de pescador és 
un dels més resilients i soste-
nibles. El director general de 
Polítiques Marítimes i Pesca 
Sostenible, Antoni Espanya, 
explica les darreres novetats 
de l’àmbit de polítiques pes-
queres i actuacions del de-
partament en aquesta entre-
vista en exclusiva per al Diari 
Més Ebre.

Consideres que és sufi cient 
el coneixement que la po-
blació té del Departament 
d’Alimentació, Ramaderia, 
Pesca i Alimentació, on hi ha 
la teva Direcció General?
El DARPA és la conselleria amb 
l’impacte territorial més gran 
de tota la Generalitat, una de 
les conselleries més estratè-
giques i importants. Gestio-
nem boscos, pesca, política 
marítima i activitats marítimes 
en aigües interiors, i també el 
tema agrícola i ramader. Ara 
bé, és cert que tractem uns 
sectors productius que han 
perdut molta activitat econò-
mica, especialment per la fal-
ta de relleu generacional.

Aquest és un dels principals 
problemes dels sectors pro-
ductius, la falta de relleu 
generacional?

Sí, no hi ha prou relleu al món 
de la producció primària per-
què els joves consideren que 
és una activitat poc atracti-
va. Fins i tot, algunes famílies 
que venen d’activitat pagesa, 
ramadera o pescadora, no 
incentiven els fi lls a seguir. A 
banda, la normativa comuni-
tària ha sigut molt restricti-
va en el sector de la pesca, i 
això tampoc ha ajudat. Però 
no hem de perdre de vista 
que els sectors productius, en 
moments difícils, són essen-
cials i estratègics per tenir una 
mínima sobirania alimentària 
en situacions de crisi interna-
cional.

Si ens centrem en les Terres 
de l’Ebre, quines situacions 
has detectat des de la Secre-
taria General?
A les Terres de l’Ebre tenim el 
port de referència a la Ràpita, 
el primer en facturació i de-
sembarcament de peix de Ca-
talunya. Altre ports importants 
són l’Ametlla de Mar, les Ca-
ses d’Alcanar i l’Ampolla. En 
aquests dos mesos que porto 
de director, i per encàrrec del 
conseller, he voltat el 70% de 
molls de Catalunya, i abans 
d’acabar el mes podré visitar 
els que queden. La problemà-
tica que manifesten i entre les 
demandes que fan quan vaig 
a escoltar els problemes que 
tenen, hi ha la preocupació 
pel relleu generacional, les 
normatives restrictives que 
venen de la UE, les compli-
cacions burocràtiques... I això 
tant a la Ràpita, com a l’Amet-
lla, a Roses, a Palamós, a tot 
arreu passa el mateix.

Aquests problemes es po-
den traslladar a altres insti-
tucions superiors per trobar 
solucions efectives a les dis-
tintes situacions del sector?
He tingut l’oportunitat d’anar 
a Madrid per entrevistar-me 
amb la directora general de 
pesca, Isabel Martínez, i a 
Brussel·les em vaig entrevis-
tar amb els responsables pes-
quers de la Comissió Europea, 
a qui vaig traslladar la fragilitat 

de les comunitats pesqueres 
del Mediterrani. Fruit de les 
mesures restrictives que la UE 
ha fet durant els darrers 25 
anys hem perdut la meitat de 
la fl ota, i de retruc, hem per-
dut pescadors; però hem re-
cuperat estocs pesquers, com 
demostren alguns estudis. A 
Brussel·les hi vaig anar amb 
representants d’IcatMar, que 
és un òrgan mixt de la Gene-
ralitat, la Direcció General de 
Pesca i l’Institut d’Estudis del 
Mar, per exposar que de les 
cinc poblacions de referència 
que té la UE per establir cri-
teris de pesca al Mediterrani, 
quatre estan per damunt dels 
nivells biològics òptims, i la 
cinquena hi està molt a prop.

Quina repercussió té aques-
ta dada?
Doncs és important tenir-la 
en compte perquè per moltes 
confraries de pescadors, que 
són institucions que es fi nan-
cen a partir d’un percentat-
ge de la facturació de venda 
de les captures, la pèrdua de 
fl ota compromet la seva via-
bilitat econòmica. Considero 
que l’objectiu que justifi ca-

va les polítiques restrictives 
ja s’ha aconseguit, i ara cal 
tenir en compte l’eix social i 
econòmic existent. Seria un 
contrasentit que tinguéssim 
els estocs recuperats i fal-
tessin pescadors per anar a 
pescar, posant en risc la so-
birania alimentària que tenim. 
Això és el que vaig traslladar. 
El nou Comissari de Pesca, el 
xipriota Costas Kadis, va fer 
una audiència abans de pren-
dre possessió del seu càrrec, 
explicant les polítiques que 
vol impulsar. La seva inter-
venció va ser esperançadora 
i coincidim en què no podem 
perdre més efectius pesquers, 
corrent el risc de dependre 
de la importació de peixos de 
països tercers.

En el cas de la pesca passa 
com amb els pagesos, que 
l’intermediari que hi ha en-
tre el pescador i el consumi-
dor fa el negoci?
Sí, també tenen aquesta quei-
xa. Penso que les confraries 
haurien de fer un pas enda-
vant i implicar-se en temes 
de comercialització. Con-
fraries com Roses o Palamós 

han creant organitzacions de 
productors que els permeten 
funcionar amb instruments 
empresarials. Ells mateixos es 
poden autocomprar el peix 
que pesquen i fer pràctiques 
de comercialització direc-
ta, o amb la manufactura del 
producte, vendre’l amb valor 
afegit. Aquest model està fun-
cionant molt bé a Roses i crec 
que és una referència per a les 
confraries que facturen més 
de 5 MEUR anuals. És un repte 
que impulsarem d’ara enda-
vant.

Un departament com el 
DARPA i aquesta Secreta-
ria General, poden gestio-
nar les polítiques a aplicar 
d’una forma autònoma o 
cal cenyir-se a una directiva 
europea que sigui igual per 
a tothom?
Les comunitats autònomes 
tenim competències per es-
tablir quotes. Al desembre es 
farà la trobada amb la Comis-
sària de Pesca i Oceans i cal-
drà arribar a acords. En qual-
sevol cas, les grans línies les 
marca la UE. Després, l’Estat 
té un marge per distribuir en 
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ANTONI ESPANYA
DIRECTOR GENERAL DE POLÍTICA MARÍTIMA I PESCA SOSTENIBLE 
“TENIM INSTRUMENTS PERQUÈ LA PESCA CONTINUÏ SENT 
UN OFICI VIABLE I AMB FUTUR”

"Les confraries 
haurien de 

funcionar com 
empreses"
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funció de les zones pesqueres, 
les GSA. Catalunya comparteix 
GSA amb València i Múrcia. 
Llavors, un dels objectius que 
m’he proposat és anar coordi-
nats amb València i marcar els 
mateixos objectius, tant a Ma-
drid com a la UE. Costas Kadis 
va anunciar que davant la tra-
gèdia de València, la primera 
visita que farà com a comis-
sari a una comunitat pesquera 
serà a València. Aquest serà un 
bon moment per traslladar-li 
les preocupacions que tenim 
amb les restriccions, perquè 
científi cament s’ha demostrat 
que no són necessàries.

El canvi climàtic i la possi-
bilitat que vagin apareixent 
tempestes que fan mal com 
la DANA de València, com 
afecta la previsió política 
del departament?
Ho tenim molt en compte. 
La temperatura del mar està 
pujant i a la costa catalana 
s’estan trobant espècies que 
abans no hi eren. De llagostí 
cafè, per exemple, cada cop 
n’hi ha més quantitat, barre-
jat amb la pesca del llagostí 
tradicional; també espècies 
d’estrelles de mar, i el cranc 
blau, que tot i ser una espè-
cie invasora, s’ha convertit en 
un recurs econòmic molt im-
portant amb el qual, alguns 
pescadors del delta s’estan 
guanyant molt bé la vida. Però 
ens fi xem, sobretot, en les es-
pècies que poden provocar 
danys. Estem preocupats per 
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una alga invasora d’origen asi-
àtic que colonitza els hàbitats 
i desplaça altres espècies, fent 
que molts peixos deixin els 
hàbitats tradicionals. Als pes-
cadors d’arts menors, quan ti-
ren les xarxes, se’ls enreden i 
fan malbé. A Catalunya ja s’ha 
detectat aquesta alga als vol-
tants de Llançà i estem fent un 
seguiment per fer erradicacions, 
si cal.

Per tant, la col·laboració 
dels pescadors deu ser fona-
mental per detectar aques-
tes coses...
Per sort, a Catalunya tenim un 
sector pesquer i recreatiu molt 
col·laboratiu i també tenim les 
taules de cogestió de pesca 
recreativa, on també estan les 
universitats. Tenim uns canals 
de comunicació molt interes-
sants que faciliten la detecció 
precoç d’aquestes espècies 
invasores. Això és molt im-
portant per establir plans de 
gestió, perquè no tenim altra 
alternativa.

Això pel que fa a la pesca 
professional, però els pesca-
dors recreatius també tenen 
regulació?
Efectivament. La pesca re-
creativa fa un gran nombre 
de captures. Estem parlant de 
moltes tones anuals de peix, la 
majoria espècies comercials. 
Hem fet una primera regulació 
a les comarques gironines de-
terminant les espècies que es 
poden pescar, els màxims per 

persona i dia i els períodes de 
veda. Això no s’havia fet mai. 
Aquestes mesures han gene-
rat polèmica, però ho hem de 
fer perquè el recurs sigui sos-
tenible i per assegurar que no 
hi ha una competència des-
lleial cap als professionals 
de la pesca. La voluntat és 
estendre el model per tota 
la costa catalana. El següent 
que volem regular és el delta 
de l’Ebre que, junt amb el Cap 
de Creus, és la zona amb més 
pressió recreativa de Catalu-
nya. Per les seves aigües, molt 
productives, hi passa molta 
gent que practica turisme pis-
cícola, que organitzen les se-
ves vacances al voltant de la 
pesca, i tot plegat és un bene-
fi ci econòmic molt important 
pel territori. Ho hem de regu-
lar per no morir d’èxit.

Quan parlem de pesca recre-
ativa ens referim a diferents 
modalitats, no només pesca 
al mar...
Sí, estem parlant dels recre-
atius de terra i de mar, de la 
pesca submarina, dels centres 
de busseig i de la pesca es-
portiva. Hi ha moltes entitats 
de pescadors que anualment 
organitzen concursos de pes-
ca i tot això s’ha de regular, 
sempre en col·laboració amb 
aquestes taules d’interlocució 
per assegurar que les nor-
matives que imposem des de 
l’administració les troben rao-
nables i assumibles. Aquí tam-
bé tenim molta feina a fer.

Parlem del Consell Català 
d’Ecogestió Marítima. Què 
és i quina funció té?
És un òrgan que lidera la Con-
selleria d’Agricultura, que es-
tableix les polítiques integra-
des marítimes a Catalunya. 
Hi ha molta gent dedicada a 
la pesca extractiva, però que 
vol continuar vinculada al mar 
amb activitats relacionades 
amb l’economia blava, perquè 
és un sector que està emergint 
amb molta força. En el seu 
moment es va crear una Taula 
de Cogestió Marítima, gover-
nada pel Consell de Cogestió, 
on hi ha representants de to-
tes les conselleries que tenen 
relació amb el mar, com l’ACA, 
Territori a través de Ports de la 
Generalitat, la Direcció Ge-
neral de Polítiques del Lito-
ral, Economia, Universitats... 
Llavors, es va crear l’Estratè-
gia Marítima de Catalunya, un 
pla estratègic de quatre anys, 
2023-2026, on hi ha una sè-
rie de compromisos en àmbits 
com l’economia blava sos-
tenible, el manteniment dels 
ecosistemes resilients, i so-
bretot, una ordenança maríti-
ma innovadora en mans de la 

ciutadania que estima i valora 
el mar com a font de benestar. 
Els seus objectius van des de 
l’impuls de la transició energè-
tica, un model de pesca recre-
ativa respectuós amb el medi 
ambient, apropar la ciutadania 
al medi marí o crear una xarxa 
de grups d’acció local. La pro-
pera trobada del Consell serà 
el 9 de desembre i el presidirà 
el conseller, Òscar Ordeig.

Després de tot el comentat, 
quina perspectiva de futur 
té el sector pesquer profes-
sional?
Vull transmetre un missatge 
en positiu. Els pescadors que 
han passat pel sedàs dels úl-
tims 25 anys ja són un altre 
tipus de pescadors, informa-
titzats, moderns, conscients 
de que la sostenibilitat de l’ac-
tivitat és necessària per conti-
nuar amb les seves pràctiques 
en un àmbit en el qual es po-
den guanyar molt bé la vida. 
Sí que és una activitat sacrifi -

cada, amb uns horaris difícils, 
però al fi nal és una forma de 
vida. Al territori tenim l’Escola 
de Capacitació Nauticopes-
quera de Catalunya a l’Amet-
lla de Mar, que és el centre de 
referència de Catalunya, on hi 
ha molts joves catalans, de les 
Balears, valencians i d’altres 
comunitats que es formen 
per ser patrons de vaixell, ma-
riners, maquinistes... És una 
activitat, la pesquera, per a la 
qual tenim els instruments, 
perquè continuï sent un ofi ci 
viable i amb futur.

"Els pescadors 
són 2.0, 

informatitzats 
i usen aparells 

moderns"
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funció de les zones pesqueres, 
les GSA. Catalunya comparteix 
GSA amb València i Múrcia. 
Llavors, un dels objectius que 
m’he proposat és anar coordi-
nats amb València i marcar els 
mateixos objectius, tant a Ma-
drid com a la UE. Costas Kadis 
va anunciar que davant la tra-
gèdia de València, la primera 
visita que farà com a comis-
sari a una comunitat pesquera 
serà a València. Aquest serà un 
bon moment per traslladar-li 
les preocupacions que tenim 
amb les restriccions, perquè 
científi cament s’ha demostrat 
que no són necessàries.

El canvi climàtic i la possi-
bilitat que vagin apareixent 
tempestes que fan mal com 
la DANA de València, com 
afecta la previsió política 
del departament?
Ho tenim molt en compte. 
La temperatura del mar està 
pujant i a la costa catalana 
s’estan trobant espècies que 
abans no hi eren. De llagostí 
cafè, per exemple, cada cop 
n’hi ha més quantitat, barre-
jat amb la pesca del llagostí 
tradicional; també espècies 
d’estrelles de mar, i el cranc 
blau, que tot i ser una espè-
cie invasora, s’ha convertit en 
un recurs econòmic molt im-
portant amb el qual, alguns 
pescadors del delta s’estan 
guanyant molt bé la vida. Però 
ens fi xem, sobretot, en les es-
pècies que poden provocar 
danys. Estem preocupats per 
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una alga invasora d’origen asi-
àtic que colonitza els hàbitats 
i desplaça altres espècies, fent 
que molts peixos deixin els 
hàbitats tradicionals. Als pes-
cadors d’arts menors, quan ti-
ren les xarxes, se’ls enreden i 
fan malbé. A Catalunya ja s’ha 
detectat aquesta alga als vol-
tants de Llançà i estem fent un 
seguiment per fer erradicacions, 
si cal.

Per tant, la col·laboració 
dels pescadors deu ser fona-
mental per detectar aques-
tes coses...
Per sort, a Catalunya tenim un 
sector pesquer i recreatiu molt 
col·laboratiu i també tenim les 
taules de cogestió de pesca 
recreativa, on també estan les 
universitats. Tenim uns canals 
de comunicació molt interes-
sants que faciliten la detecció 
precoç d’aquestes espècies 
invasores. Això és molt im-
portant per establir plans de 
gestió, perquè no tenim altra 
alternativa.

Això pel que fa a la pesca 
professional, però els pesca-
dors recreatius també tenen 
regulació?
Efectivament. La pesca re-
creativa fa un gran nombre 
de captures. Estem parlant de 
moltes tones anuals de peix, la 
majoria espècies comercials. 
Hem fet una primera regulació 
a les comarques gironines de-
terminant les espècies que es 
poden pescar, els màxims per 

persona i dia i els períodes de 
veda. Això no s’havia fet mai. 
Aquestes mesures han gene-
rat polèmica, però ho hem de 
fer perquè el recurs sigui sos-
tenible i per assegurar que no 
hi ha una competència des-
lleial cap als professionals 
de la pesca. La voluntat és 
estendre el model per tota 
la costa catalana. El següent 
que volem regular és el delta 
de l’Ebre que, junt amb el Cap 
de Creus, és la zona amb més 
pressió recreativa de Catalu-
nya. Per les seves aigües, molt 
productives, hi passa molta 
gent que practica turisme pis-
cícola, que organitzen les se-
ves vacances al voltant de la 
pesca, i tot plegat és un bene-
fi ci econòmic molt important 
pel territori. Ho hem de regu-
lar per no morir d’èxit.

Quan parlem de pesca recre-
ativa ens referim a diferents 
modalitats, no només pesca 
al mar...
Sí, estem parlant dels recre-
atius de terra i de mar, de la 
pesca submarina, dels centres 
de busseig i de la pesca es-
portiva. Hi ha moltes entitats 
de pescadors que anualment 
organitzen concursos de pes-
ca i tot això s’ha de regular, 
sempre en col·laboració amb 
aquestes taules d’interlocució 
per assegurar que les nor-
matives que imposem des de 
l’administració les troben rao-
nables i assumibles. Aquí tam-
bé tenim molta feina a fer.

Parlem del Consell Català 
d’Ecogestió Marítima. Què 
és i quina funció té?
És un òrgan que lidera la Con-
selleria d’Agricultura, que es-
tableix les polítiques integra-
des marítimes a Catalunya. 
Hi ha molta gent dedicada a 
la pesca extractiva, però que 
vol continuar vinculada al mar 
amb activitats relacionades 
amb l’economia blava, perquè 
és un sector que està emergint 
amb molta força. En el seu 
moment es va crear una Taula 
de Cogestió Marítima, gover-
nada pel Consell de Cogestió, 
on hi ha representants de to-
tes les conselleries que tenen 
relació amb el mar, com l’ACA, 
Territori a través de Ports de la 
Generalitat, la Direcció Ge-
neral de Polítiques del Lito-
ral, Economia, Universitats... 
Llavors, es va crear l’Estratè-
gia Marítima de Catalunya, un 
pla estratègic de quatre anys, 
2023-2026, on hi ha una sè-
rie de compromisos en àmbits 
com l’economia blava sos-
tenible, el manteniment dels 
ecosistemes resilients, i so-
bretot, una ordenança maríti-
ma innovadora en mans de la 

ciutadania que estima i valora 
el mar com a font de benestar. 
Els seus objectius van des de 
l’impuls de la transició energè-
tica, un model de pesca recre-
ativa respectuós amb el medi 
ambient, apropar la ciutadania 
al medi marí o crear una xarxa 
de grups d’acció local. La pro-
pera trobada del Consell serà 
el 9 de desembre i el presidirà 
el conseller, Òscar Ordeig.

Després de tot el comentat, 
quina perspectiva de futur 
té el sector pesquer profes-
sional?
Vull transmetre un missatge 
en positiu. Els pescadors que 
han passat pel sedàs dels úl-
tims 25 anys ja són un altre 
tipus de pescadors, informa-
titzats, moderns, conscients 
de que la sostenibilitat de l’ac-
tivitat és necessària per conti-
nuar amb les seves pràctiques 
en un àmbit en el qual es po-
den guanyar molt bé la vida. 
Sí que és una activitat sacrifi -

cada, amb uns horaris difícils, 
però al fi nal és una forma de 
vida. Al territori tenim l’Escola 
de Capacitació Nauticopes-
quera de Catalunya a l’Amet-
lla de Mar, que és el centre de 
referència de Catalunya, on hi 
ha molts joves catalans, de les 
Balears, valencians i d’altres 
comunitats que es formen 
per ser patrons de vaixell, ma-
riners, maquinistes... És una 
activitat, la pesquera, per a la 
qual tenim els instruments, 
perquè continuï sent un ofi ci 
viable i amb futur.

"Els pescadors 
són 2.0, 

informatitzats 
i usen aparells 

moderns"
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MÓRA LA NOVA

La setmana passada es va 
celebrar l’acte d’inaugura-
ció dels nous vestidors del 
Poliesportiu Antoni Mateu. 
Aquestes noves instal·lacions 
representen una millora signi-
ficativa per al municipi, oferint 
espais de qualitat i confort 
per a tots els esportistes i 
usuaris. “Amb un pressupost 
total de 276.479,68€, hem 
tingut el suport de la Dipu-

Inauguració vestidors a les 
instal·lacions esportives

tació, que ha contribuït amb 
150.000€ per fer-ho possi-
ble”.
L’acte va comptar amb la 
presència del vicepresident 
de la Diputació de Tarrago-
na, Enric Adell i Moragrega, 
qui va posar en valor la im-
portància de la millora d’in-
fraestructures per a fomen-
tar la pràctica esportiva i el 
benestar dels ciutadans.

Actes 
centenari del 
club de futbol

El Club de Futbol Camarles 
ha informat a tots els socis 
i simpatitzants, que avui di-
vendres dia 15, a les 19:30 i al 
Casal Camarlenc, tindrà lloc 
una reunió per presentar i 
compartir amb tots els assis-
tents, els actes previstos per 
a la celebració del centenari 
del club.

CAMARLES
Oficina mòbil 

de les Terres de 
l’Ebre

A partir d’aquest dilluns 11 de 
novembre el projecte pilot 
de l’Oficina d’Atenció Ciuta-
dana mòbil ampliarà el seu 
servei a les Terres de l’Ebre. 
En concret, quasi duplica el 
nombre de municipis que 
integren la ruta i realitzarà 
atenció ciutadana a 33 loca-
litats.
El nou calendari de ruta con-
tinua visitant una comarca 
cada setmana del mes. Pel 
que fa a l’horari de visita, 
l’OAC mòbil serà al primer 
municipi de 9 a 11 hores del 
matí i es desplaçarà per vi-
sitar el segon entre les 12 i 
les 14 hores, excepte en els 
casos en els quals només 
visita un sol municipi al dia i 
romandrà des de les 9 fins a 
les 14h a la mateixa localitat.

SERVEIS
Georgina Ebrí 

tanca una etapa 
de cinc anys 

com a regidora
L’Ajuntament de Roquetes 
ha celebrat aquest dimarts 
un ple extraordinari. Durant 
el mateix, ha presentat la re-
núncia al seu càrrec la fins ara 
portaveu i regidora del grup 
municipal del Partit dels So-
cialistes de Catalunya-Candi-
datura de Progrés (PSC-CP), 
Georgina Ebrí, posant fi així a 
una etapa de cinc anys com 
a membre de la corporació 
municipal. Durant la sessió, 
l’edil ha justificat la decisió 
de donar un pas al costat “per 
circumstàncies personals so-
brevingudes”, que limiten la 
disponibilitat per desenvolu-
par “amb l’exigència corres-
ponent” les seves funcions, 
ha argumentat. 

ROQUETES

terres de l’ebre

DELTEBRE
L’Ajuntament presenta un pressupost de 

27,3 milions d’euros per al 2025
El Govern municipal de 
l’Ajuntament de Delte-
bre ha presentat la pro-
posta de pressupost per a 
l’any 2025, que ascendeix a 
27.300.000€, més del doble 
del pressupost de fa una dè-
cada. Una xifra que és con-
textual, ja que incorpora 
l’assoliment de subvencions 
per part d’altres adminis-
tracions, però que, com ha 
ressaltat l’alcalde de Delte-
bre, Lluís Soler, reflecteix “el 
creixement i la transforma-
ció que ha experimentat el 
nostre municipi durant els 
darrers anys”.
En aquest sentit, el pressupost 
incorpora gairebé 10.000.000€ 
per a inversions que consoli-
daran projectes fonamentals 
per al futur de Deltebre, com és 
el cas de la continuació de les 
obres del Passeig del Carrilet 
(4.375.000€), que respon a la 
necessitat de donar resposta 
a una problemàtica estruc-
tural.

Altres inversions contem-
plades són l’inici de la cons-
trucció del teatre auditori Lo 
Rialto (856.000€), el comen-
çament de la substitució de 
la gespa dels dos camps de 
futbol (300.000€), la cons-
trucció de la Sala d’Assaig 
de l’Espiga d’Or (240.000€), 
l’emplaçament d’una nova 
rotonda a l’encreuament del 
carrer Estació amb l’avingu-
da Esportiva (162.947,59€), 
l’arranjament de camins ru-

“Amb inversions clau
per al futur del municipi”    

Novament, el govern muni-
cipal durà a aprovació de la 
sessió plenària la congelació 
dels impostos i taxes, sen-
se increment de l’IPC, tot i 
donar compliment a la nova 
Llei de Residus que obliga els 
ajuntaments a repercutir a la 
ciutadania el cost del servei 
d’escombraries.
Per evitar l’increment del 
cost a la ciutadania, aquests 
darrers mesos s’ha estat tre-
ballant en la línia de l’any 
anterior, que regula noves 
categories d’activitats que 
han de tributar per ser ac-
tors, també, de generació de 
residus. 
En el plenari del mes de no-
vembre recollirà l’acta Marc 
Bertomeu, regidor del grup 
d’Enlairem. Bertomeu s’in-
corpora al Govern municipal 
després de la renúncia d’Eric 
Bertomeu per motius profes-
sionals en el darrer plenari 
d’octubre.

rals (645.000€) i l’adequa-
ció de la deixalleria munici-
pal (96.194€). El pressupost 
també inclou, tot i que la 
seva execució depèn d’una 
subvenció, la construcció de 
mirador del Molí dels Mirons 
(189.435€). 

Lliurament del nou guardó 
Pont de Ferro, un reconei-
xement que l’Ajuntament 
de Flix amb suport del CO-
MEBE i del Memorial Demo-
cràtic, va establir l’any pas-
sat per reivindicar el paper 
de totes aquelles persones 
i entitats que han contribuït 
en la defensa de la memòria 
democràtica a les Terres de 
l’Ebre.
Enguany s’atorguen dos 
guardons, un d’ells per al 
grup DEMD-Ebre per la 
seua destacada tasca en 
la recuperació i difusió de 
la memòria democràtica a 
les Terres de l’Ebre. D’altra 
banda Josep Maria Àlvarez, 
pagès i investigador de la 
Terra Alta, també ha rebut 
el guardó d’enguany per la 
seva dedicació exemplar en 
la recuperació i difusió de 
la memòria històrica de la 
guerra civil i, especialment, 
de la batalla de l’Ebre.

FLIX
Guardó 
Pont de 

Ferro
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El Govern pagarà aquest novembre els 71 milions 
d’euros pendents de l’any 2023

ACTUALITAT
Els Fons Nuclears finançaran més de 
400 actuacions dels ajuntaments que 
generaran més de 200 llocs de treball
El Fons de Transició Nuclear 
finançarà 433 actuacions dels 
ajuntaments de les àrees nu-
clears, que generaran més de 
200 llocs de treball i perme-
tran crear 91 noves activi-
tats empresarials. El secretari 
d’Empresa i Competitivitat, 
Jaume Baró, ho ha anunciat 
aquest dimarts després de la 
reunió de l’òrgan de govern 
del fons, celebrada a Reus. 
Baró també ha afirmat que 
aquest mes de novembre es 
pagaran els 53 milions d’eu-
ros pendents de la segona 
bestreta dels fons de 2023, 
que es van consignar en un 
total de 83 milions. De cara el 
2025, el Govern no descarta 
repartir una xifra similar, d’uns 
80 milions. A banda, l’execu-

tiu confia que el reglament 
dels Fons Nuclears estigui 
enllestit a finals d’aquest any 
o bé a principis del vinent. 
L’objectiu dels Fons Nuclears 
és donar resposta a l’impacte 
del tancament que compor-
tarà la desaparició d’una mit-
jana de 3.000 llocs de treball 
directes, i incidirà en el teixit 
econòmic dels 96 municipis 
del Priorat, el Baix Camp, el 
Montsià, la Terra Alta, la Ri-
bera d’Ebre, el Baix Ebre, les 
Garrigues i el Segrià, que en-
volten les centrals nuclears 
d’Ascó i Vandellòs.

Els Mossos d’Esquadra han de-
tingut un home de 58 anys, a 
Mont-roig del Camp, com a 
presumpte autor d’un delicte 
de tràfic de drogues. L’individu 
tenia 370 quilos de marihuana 
amagada en una zona boscosa 
de Corbera d’Ebre, en fardells 
envasats al buit dins de forats 
sota terra. Les càmeres de vi-
deovigilància que hi havia pen-
jades d’arbres de la finca van 

alertar els agents, que inves-
tigaven l’existència d’un punt 
de preparació i conservació de 
marihuana a Corbera d’Ebre 
des del setembre. La droga té 
un valor al mercat il·lícit de més 
de dos milions i mig d’euros. El 
detingut va passar dimecres a 
disposició del jutjat d’instruc-
ció en funcions de guàrdia de 
Gandesa, i la investigació con-
tinua oberta.

Detingut un home
que amagava 370 quilos de 

marihuana en forats a terra a 
Corbera d’Ebre

Festival FRONT
El projecte educatiu de la 
mostra de cinema FRONT 
ha remogut i impactat els 
més de 200 estudiants que 
aquest dilluns han vist ‘El 
mestre que va prometre el 
mar’, basada en la vida d’An-
toni Benaiges, de Mont-roig 
del Camp. Com ha explicat 
Roma Prost Benet, alumna 
de 4t d’ESO de l’Institut de 
Roquetes, havien entrat a 
la sala de cinema desmoti-
vats i n’han sortit impactats 

i amb ganes de saber molt 
més sobre la Guerra Civil i 
les històries personals que 
va deixar llastrades. “Parlem 
poc de la Guerra Civil i se li 
hauria de donar més visibi-
litat”, ha dit. “T'afafen ganes 
de continuar aprenent-ne”, 
ha afegit. El documentalis-
ta Sergi Bernal ha dirigit el 
posterior debat a la projec-
ció, i ha remarcat la gran 
participació que han tingut 
els joves.
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El grup parlamentari de Junts ha 
registrat una sèrie de preguntes 
dirigides a la conselleria d’Agri-
cultura, Ramaderia, Pesca i Ali-
mentació, per saber quines són 
les mesures previstes pel Govern 
per pal·liar els danys ocasionats 
pel temporal DANA a la collita dels 
camps de les Terres de l’Ebre. La 
diputada de Junts, Irene Negre, ha 
lamentat que “els camps inundats 
han podrit les collites plantades a 
l’agost, fet que ha tingut una gran 
afectació econòmica pels pagesos 
i també la cadena alimentària”. En 

aquest sentit, Negre ha explicat 
que els pagesos han invertit en 
aquestes collites, i no es recolliran 
ni posaran a la venda. “Necessi-
ten que el Govern estigui al costat 
dels pagesos i els ajudi a suportar 
les despeses que s’han generat,” 
ha dit.
Davant d’aquesta problemàtica, el 
grup parlamentari de Junts vol sa-
ber si el Govern té previst obrir una 
línia de subvencions per sufragar 
els danys soferts als camps deguts 
a l’episodi de pluja i l’acumulació 
d’aigua de la DANA.

Junts vol saber si el Govern preveu 
ajudes per fer front als danys 

ocasionats pel temporal DANA a les 
collites ebrenques

POLÍTICA
Salvadó: “La proposta 
d’atermenament de terrenys del Delta 
que vol fer el  Govern espanyol no té 
sentit, ni legitimitat”
El Parlament va debatre una 
moció d’Esquerra Republi-
cana on s’exigia suspendre 
el procés d’atermenament, 
continuar aplicant les actu-
acions de l’Estratègia Del-
ta, i el Pla integral de gestió 
de l’aigua dolça del Delta de 
l’Ebre. El diputat, Albert Sal-
vadó Fernandez, ha denun-
ciat que “no té cap sentit 
fer atermenaments, amb les 
conseqüències negatives que 
comporta”. El diputat ha afir-
mat que “el Govern espanyol 
no té cap legitimitat per fer 
els atermenaments al Delta”. 
D’esta forma, el Parlament 
ha donat suport a la moció 
d’ERC instant el Govern a 
“reiterar el compromís” amb 
la conservació de la morfo-

logia actual del Delta i, amb 
aquest objectiu, demana al 
Govern espanyol que “aturi el 
procés d’atermenament del 
domini públic marítim-ter-
restre que afecta centenars 
de propietaris, comunitats 
de regants i entitats de l’Am-
polla, Deltebre, Sant Jaume 

Caminada 
solidària

BENIFALLET

Esquerra aconsegueix 
que el Parlament aprovi 
demanar l’aturada dels 

deslindes i continuar 
amb l’Estratègia Delta

Diumenge 17 de novembre, 
a les 17h, a Benifallet, es 
celebrarà la Caminada Soli-
dària per la Marató de TV3, 
que organitza l’Associació de 
Dones Meravelles. La sortida 
serà des del Casal Municipal, 
i en finalitzar, gaudiran d’una 
deliciosa xocolatada. “És una 
oportunitat per sumar-nos 
a una gran causa solidària. 
Tots els donatius es destina-
ran a la Marató”. D’altra ban-
da, demà dissabte tindrà lloc 
la projecció del documental 
sobre la inauguració del Pont 
del Llaguter, creat pel fotò-
graf jubilat Juan José Faneca.
“Aquest pont, inaugurat el 
1990, va marcar un abans i 
un després en les connexions 
per carretera amb Benifallet”.
Finalment, avui (19h) al Cen-
tre Polivalent, comencen les 
33es. Jornades Culturals amb 
la presentació del llibre “Ori-
gen del riu: de l’actualitat a 
l’actualisme” d’Álvaro Arasa.

d’Enveja i la Ràpita”. Es tracta 
del punt d’una moció presen-
tada per ERC que ha pactat 
amb el PSC i que també ha 
obtingut el suport de la res-
ta de grups, menys Vox, que 
s’hi ha abstingut. D’altra ban-
da, també s’ha aprovat exigir 
al Govern espanyol que pa-
gui el 75% del cost dels des-
perfectes de la dana. El PSC 
s’hi ha abstingut i la resta de 
grups han votat a favor.

Fira de Nadal 
i Mostra del 

Cava

ASCÓ

A Ascó ja s’ultimen els de-
talls per una nova edició 
de la Fira de Nadal  i Mos-
tra del Cava, Corpinnats i 
vins escumoso.
Més de 60 expositors, es-
pai infantil, tallers, una ex-
posició de diorames, de-
gustacions i molt més per 
gaudir-ne aquell cap de 
setmana.  El 30 de novem-
bre i l’1 de desembre, serà 
la nova cita a la zona de la 
Rambla Catalunya.
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MÓRA LA NOVA, UN 
CLUB ROMÀNTIC 
“És un club amb molta ànima i 
això és una droga que t’engan-
xa”, això em deia fa uns dies el 
mister del Móra la Nova, Gabri 
Amores. Aquest club que a 2a 
catalana patia cada any per 
mantenir la categoria, és més 
feliç a la tercera catalana amb 
7 victòries en set partits. Un 
dels clubs que està creixent 
més, amb 14 equips, i amb un 
projecte per al 2030 per ser una 
referència del futbol femení. De 
moment tenen 4 equips i volen 
tenir-ne a totes les categories 
de futbol base. Un club amb 
una directiva 10 i amb una 
política de fitxatges només de 
jugadors de la zona. Aquest 
any ha creat un whatsap per 
a rebre resultats en directe 
i comunicats de club. I fins a 
l’ajuntament els ha posat més 
vestidors. Aquesta població 
només té 3.200 habitants i 
s’ha convertit en un club de 
referència de com s’han de fer 
les coses. I no són de canviar 
d’entrenadors tot al contrari 
en els últims 12 anys només 
quatre: Lizaso, Nando Garcia, 
Ambrós i ara Amores. Hi ha 
clubs que m’enamoren per les 
seves polítiques esportives i 
que han fet més gran el futbol 
a les seves ciutats com , Girona 
o Villareal. Aquí tenim el Móra 
Nova, un club molt petit però 
amb un cor molt gran que els 
importa tant el primer equip 
com els d’iniciació. A sobre han 
encertat un mister com Amores 
que ja està fent història a Móra 
Nova. Per tot plegat declaro 
a aquest club, com un club 
romàntic del futbol ebrenc. 

CELMA

LES CINC 
TARGETES 
Esta setmana ha existit cert 
enrenou amb una nova norma-
tiva que té la Tercera catalana 
enguany. Es tracta de l’acu-
mulació de 5 targetes per un 
jugador, la qual cosa comporta 
sanció. Una novetat que fou 
proposada en assemblea a 
l’estiu. Però van haver clubs 
que van assabentar-se este 
diumenge “i vam preguntar-ho 
i no vam trobar resposta”, em 
diuen. Això va poder ser la 
causa de que el dilluns matí la 
Federació comuniqués als clubs 
ebrencs de la nova normativa. 
Segons el delegat a l’Ebre, 
Hernan Subirarts, va ser per 
recordar-ho i és que ara ja 
poden haver-hi jugadors amb  
5 amonestacions. És l’etern 
problema de les resolucions de 
l’assemblea que no acaben de 
saber-se. I avui hi ha mitjans 
per rebre informació però són 
clubs modestos i no sempre és 
pot estar pendent de segons 
quines qüestions. Els clubs 
han rebut confirmació esta 
setmana. No obstant també 
penso que la Federació ho ha-
via d’haver recordat a l’inici de 
temporada o abans de comen-
çar en la reunió que es va fer 
amb els clubs. És veritat que 
van anar pocs clubs a la reunió 
però segons me comenten no 
es va comunicar. D’altra banda, 
la mesura me sembla positiva 
perquè els jugadors hauran 
de tenir més cura i vigilar les 
targetes. I segur que algunes 
es recorreran. També tinc clar 
que la Federació avisarà si un 
jugador està sancionat per 
acumulació. 

MICHEL
LLIGA ELIT
Rapitenca-Palamós diissabte 17h

PRIMERA
La Sénia-S Ildefons diume 16.30h
Camarles-Ascó diumenge 16.30h
Tortosa E-S Cugat diumenge 17h

SEGONA
Cambrils U-Amposta dissa 18.15h
Aldeana-Cubelles diumenge 12h
V Alegre-Rem Bítem diume 12h
Gandesa-Vilaseca diumenge 16h
J i Maria-S Gavà diumenge 16h
Ulldecona-Gavà diumenge 17h

TERCERA
S Bàrbara-Ametlla dissabte 15h
Masdenverge-Amposta diss 16h
J i Maria-Móra Nova dissa 16h
Roquetenc-Camarles dissa 16.30h
Catalònia-Ampolla dissabte 17h
Flix-Pinell dissabte 17h
la Cava-Ginestar diumenge 16.30h
Perelló-Alcanar diumenge 16h

QUARTA
Grup 32
Xerta-Corbera diumenge 15h
Ascó-Gandesa diumenge 16h
Benissanet-Aldover diume 16h
Fatarella-Olimpic diume 16h
Torre Espanyol-Horta dium 16.30h
Grup 33
Campredó-Tivenys dissa 16h
La Cava-S Jaume dissabte 17h
La Galera-la Sénia diumenge 15h
Ametlla-Godall diumenge 16h
J i Maria-Catalònia diumenge 18h

LLIGA NACIONAL 
JUVENIL
Amposta-Olot dissabte 16h

PREFERENT JUV
FB Reus-Rapitenca diumenge 12h

CADET PREFERENT
FB Reus-Rapitenca dissab 12h
Martorell-Amposta dissab 16h
Tortosa E-Nàstic dissabte 17.30h

FEMENÍ 2 DIVISIÓ
Gandesa-Sitges dissabte 17.45h
Aldeana-Base Vilanova diss 19h

FEMENÍ JUV 2 DIV
EFB Calafell-Amposta dissab 15 h
Roquetenc-EFB Calella diu 12.30h

LA PROPERALLIGA ELIT

Punt d’inflexió per al Camarles
El Camarles va empatar en la 
seua visita al Viladecans (1-
1). Primer punt com a visitant 
que ha de confiança a l’equip 
per a les properes jornades. 
Carlos Gilabert, tècnic del 
Camarles, manifestava que 
“vam entrar bé el partit tot 
i que vam rebre l’1-0 arran 
d’una jugada en la que va po-
der haver-hi una falta prèvia. 
Amb els minuts, el Viladecans 
va ser dominador del joc. A la 
represa vam fer un pas avant 
i vam empatar. Avançat el se-
gon temps ells van quedar-se 
amb 10. Vam seguir insistint 

i, malgrat quedar-nos també 
amb 10, en el darrer tram de 
la confrontació vam generar 
ocasions per poder guanyar. 
Penso que va haver una part 
per equip i que l’empat va 
poder ser just però en global, 
per les ocasions clares, potser 
natros vam fer més mèrits”. 
El Camarles rebrà diumenge 
l’Ascó en el derbi ebrenc de 
la jornada. 

Diumenge el Camarles 
rebrà a l’Ascó

La Rapitenca va perdre 4-0 en 
la seua visita, diumenge pas-
sat, al camp del Can Vidalet. 
Partit per oblidar i del que cal 
passar pàgina. “Només vam 
competir 20 minuts, fins l’1-
0”, deia el president Fernando 
Garcia que va afegir que “vam 
cometre errades que el rival va 
sabre aprofitar i penso que el 
2-0 i sobre tot el 3-0 a l’inici 
de la represa, van sentenciar”. 
El mister Alfonso Royo també 
va admetre que “no vam estar 
dins del partit i penso que va 
ser el pitjor dels que hem dis-
putat fins al moment. No és 
excusa però és cert que vam 
tenir nombroses baixes, amb 
juvenils a la convocatòria. Però 
això no justifica res perquè els 
18 jugadors convocats poden 
jugar”. Dues de les baixes van 
ser per motius extraesportius 

Setmana de tres partits

que van comportar la deci-
sió tècnica de que dos juga-
dors no juguessin. El president 
aclaria que “són situacions 
que passen cada temporada. 
Els jugadors rebran una sanció 
i no van jugar diumenge. I no 
tornarà a passar”.
La Rapitenca afronta demà 
una setmana de tres partits. 
Rebrà demà dissabte el Pala-
mós i dimecres el Lloret en la 
recuperació del partit suspès 
per la Dana fa unes setmanes. 
Una setmana clau per fer un 
salt de qualitat.  

Partit de Canal TE: 
Aldeana-Cubelles 

Diumenge 21 hores 
Camarles-Ascó
Diumenge 23 hores  

Minut 91. Dilluns i dimarts 22.30 h a Canal TE

La Rapitenca rebrà 
demà el Palamós i 
dimecres el Lloret
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El Remolins Bítem va golejar al 
camp del cuer, el Morell (1-5). 
Cal destacar els quatre gols de 
Valcàrcel que ja en porta 12, 
en 7 partits. 
Adrian Gonçalves, mister del 
Remolins-Bítem, comenta-
va que “vam afrontar el partit 
amb molta serietat i va ser im-
portant marcar aviat dos gols. 
L’equip va sortir molt intens. 
Però amb el 0-2 es va aco-
modar i arran d’una indecisió 
nostra  el Morell va fer l’1-2. 
Al darrer quart de la primera 
meitat i l’inici de la represa, 
ells van pressionar i van poder 
empatar. Ens vam refer i amb 
el tercer gol, obra de Valcàr-
cel el partit ja es va trencar i 
vam tenir-lo més controlat, 
amb espais per decidir. Anton 
i Valcàrcel, que en va fer qua-
tre, van marcar els dos darrers 
gols”. En la propera jornada, el 
R Bítem es desplaça al camp 
del Vista Alegre. 

Pòquer de Valcàrcel 
del Remolins-Bítem 

al Morell (1-5)

L’Ulldecona va perdre en el 
temps d’afegit al camp del 
Cubelles (3-2), un equip que 
està en ratxa i és segon a la 
taula. Els gols van arribar a 
la represa.  Al primer minut 
va arribar l’1-0. Va empatar 
l’Ulldecona arran d’una ac-
ció a pilota aturada. El partit 
es va obrir i el Cubelles va fer 
el 2-1. Biel, a poc del final, 
va tornar a empatar. Però en 
afegit, amb el duel trencat, els 
locals van fer el 3-2 amb una 
centrada pel costat esquerra i 
una rematada amb el cap.
Cardona, tècnic de l’Ullde-
cona, lamentava que “es va 
escapar el partit al final quan 
vam fer un gran treball i vam 
contrarrestar en dues ocasi-
ons el seu avantatge. Penso 
que mereixiem puntuar. El 
partit va ser molt obert i in-
tens, amb alternatives. Cal re-
fer-nos. Satisfet de l’actitud i 
la reacció de l’equip”.   

Derrota de 
l’Ulldecona en 

afegit, a Cubelles

L’Amposta progressa amb el 
triomf contra l’Aldeana (3-
0) en un partit en el que els 
locals van treballar molt per 
guanyar i en el que els visi-
tants van acabar molestos 
amb l’arbitratge. 
El local Roger va fer un gran 
gol, de falta directa. Només 
tres minuts més tard, jugada 
polèmica amb el 2-0. Els al-
deans consideren que el local 
Calleja va ajudar-se de la mà 
per marcar. “Va ser molt clar”.
Avançada la represa l’Aldea-
na va protestar un fora de joc 
xiulat a Kebba, quan marxava 
cara porteria, podent rema-
tar. I un altre a Robert que va 
marcar amb el cap. L’assistent 
va aixecar la bandera. Van ser 
jugades que van passar en uns 
instants i que van comportar 
malestar per als visitants els 
quals en els darrers minuts es 
van quedar amb deu.  Llavors, 
amb espais, l’Amposta va po-

L’Amposta guanya 
contra una Aldeana molesta

amb l’arbitratge (3-0)

der decidir amb dues ocasi-
ons a la contra, amb espais. I 
ja al final, una bona centrada 
des de la dreta va rematar-la 
Martínez amb el cap. Fou el 
3-0. 
En tot cas, a banda de jugades 
polèmiques, el resultat va ser 
massa inflat.
Ferran Simó, tècnic de l’Am-
posta, valorava el triomf: “so-
bre tot al primer temps vam 
estar força bé i es va reflectir 
amb els gols. A la represa ens 
vam defensar massa enrere 
i no vam tenir sortida. Però 
vam estar bé en defensa i al 
final a la contra vam senten-
ciar”. Carlos Rodríguez, tècnic 
de l’Aldeana, comentava que 
“el segon gol va ser clarament 
amb la mà i va pesar. Vam 
reaccionar però a la represa 
també ens van anul.lar dos 
gols en pocs minuts i així, tot 
i que no vam oferir la millor 
versió nostra, fou complicat”. 

El Gandesa, després de l’atu-
rada, va veure frenada la seua 
progressió amb una golejada 
a Gavà (5-1). Segons el mister 
gandesà, Sergio Paz, “el re-
sultat va reflectir el que vam 
donar de sí. Al final, no vam 
defensar bé determinades 
jugades i l’Sporting Gavà va 
aprofitar-ho. I no li trac cap 
mèrit al rival però natros vam 
fer massa concessions. Els 
dos primers gols, al 32 i al 
44, este darrer en una acció a 
pilota aturada en què va fal-
tar intensitat, van determinar 
molt el desenvolupament de 
la segona meitat que va ser 
desastrosa. A la represa vam 
perdre ordre i no vam estar 
ben posats. En general, vam 
retrocedir la progressió que 
portàvem i hem de veure que 
si juguem amb aquesta acti-
tud serà complicat. Haurem 
de refer-nos perquè vam fer 
un pas enrere”.  

El Gandesa, golejat 
del camp de  

l’Sporting Gavà

Derrota del Jesús 
i Maria, a la Pobla 

(3-1)
El Jesús i Maria va perdre a la 
Pobla i segueix sense poder 
guanyar com a visitant. De fet, 
fora de casa ha sumat un punt 
de 12 possibles. La Pobla es va 
avançar amb el 2-0. El Jesús 
i Maria va reduir distàncies i 
va viure el seu moment en el 
partit. No va arribar l’empat i si 
la sentència local.
Lluís Fornés, tècnic del Jesús i 
Maria, admetia que “vam anar 
a remolc en el partit. La Pobla 
va ser molt intens en els duels. 
Tot i així vam tenir ocasions a 
la primera i a la segona mei-
tat i a les acaballes fins i tot 
en els darrers minuts vam ge-
nerar-ne dues per poder em-
patar. Però penso que la Pobla 
es va emportar la victòria me-
rescudament. No vam estar 
ben posats; vam poder acu-
sar només poder entrenar dos  
dies en una setmana i mitja 
quan portàvem una bona di-
nàmica d’entrenaments. Hem 
de seguir per recuperar-la”.   

L’Ascó va perdre dissabte 
contra el Ciudad Cooperati-
va (2-3) i segueix sense poder 
reaccionar. Un partit que no 
va començar bé, quan els vi-
sitants van fer el 0-1 però en 
el que els asconencs van anar 
de menys a més. Dilla va em-
patar durant el primer temps. 
A la represa, de penal, Mar-
cel va fer el 2-1. Però llavors 
l’Ascó no va poder gestionar 
l’avantatge i una indecisió 
al darrera va suposar el 2-2. 
El partit es va trencar i arran 
d’un penal, els visitants van 
fer el 2-3. Nova derrota i con-
seqüències. Dilluns la nit es 
va conèixer que David Gimé-
nez no seguia com a tècnic 
de l’Ascó. Ocuparà el seu lloc 
Marçal Masip, tècnic del juve-
nil. Ja debutarà en la propera 
jornada al camp del Camar-
les. Minut 91 va informar de 
la noticia en el programa de 
dilluns la nit. L’Ascó busca un 
revulsiu perquè està a la part 
baixa de la taula. 

Marçal Masip, nou 
mister de l’Ascó

El derbi ebrenc de la passa-
da jornada va ser per la Sé-
nia que va imposar-se 2-0 al 
Tortosa Ebre. El partit va co-
mençar amb un conjunt visi-
tant protagonista i que va avi-
sar amb dues arribades, una 
d’elles amb tret de Nacho. 
Amb els minuts, el partit es 
va travar, sent molt tàctic. El 
Tortosa Ebre va caure diver-
ses vegades en el parany del 
fora de joc perquè, la Sénia va 
mantenir el seu estil de reduir 
espais amb la defensa avan-
çada. Però van haver dues es-
cletxes amb dos pilotes filtra-
des amb encert i els visitants 
van tenir dues opcions davant 
del porter local, Verge, que 
va evitar-les, amb dues in-
tervencions miraculoses. Poc 
abans del descans, la Sénia 

va disposar de la seua opció 
amb un tret de Pepió que va 
avortar Marco, porter del Tor-
tosa Ebre. A la represa, d’en-
trada, el conjunt roigiblanc 
va començar bé i va fer una 
arribada, tenint més posses-
sió. No obstant, va ser sobre 
el minut 10 del segon temps 
quan la Sénia va generar una 
ocasió clara i, poc després,  
una altra. L’equip senienc es 
va apoderar del partit i va ja 
va ser més intens. Un can-
vi d’orientació marca de la 
casa del local Vilaró va supo-

Pas endavant de la Sénia que va superar el 
Tortosa Ebre a la segona meitat (2-0)

sar una pilota a l’esquena de 
la defensa visitant i Pepió va 
fer un control exquisit i una 
culminació esplèndida. Va ser 
l’1-0. El Tortosa no va reac-
cionar, tot i tenir una ocasió 
amb una rematada al pal, i la 
Sénia, molt més contundent, 
va ser propietària del partit. 
Arran d’una falta, Albert va 
tancar la victòria amb un gran 
tret. La Sénia continua fent 
història i creixent. La represa 
pendent contra la Canonja es 
podria disputar el dimecres 
dia 20.  

Pepió i Albert, amb dos 
grans gols, van 

sentenciar
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PAS ENDAVANT 
DEL LÍDER
El Flix va entrar millor al partit 
i va generar ocasions al primer 
temps. Els moranovencs no van 
estar còmodes. A la represa, 
aviat, el Flix es va avançar, gol 
d’Erik. Amb el 0-1, els locals 
van reaccionar remuntant en 
tres minuts amb els gols de 
Gerard i Guiu. Amb el 2-1, el 
Móra la Nova va contrarrestar 
els  intents d’un Flix que va 
insistir fins el final però que 
no va poder batre a un Rojas 
que va estar molt segur. La 
imbatibilitat del porter ha durat 
gairebé 500 minuts. Pels locals, 
lamentar les lesions de Pau i de 
Bati.  Els d’Ambrós han guanyat 
els set partits i segueixen líders.

LA CAVA SUPERA 
EL J I MARIA B
La Cava va guanyar el filial 
del Jesús i Maria, en el derbi. 
L’equip de Teixidó va encarrilar 
el triomf a la primera meitat, 
amb els dos gols. Va generar 
moltes situacions però no va 

3A CATALANA
estar encertat en la culminació. 
També dir que el Jesús i Maria, 
cuer, va treballar molt. “Estem 
molt satisfets per la imatge, 
plantant cara a la Cava al seu 
camp”. José Mari i David Torres, 
tàndem que dirigeix al filial des 
de la fa dues setmanes, no van 
poder estar per motius perso-
nals. Carles, del segon filial, va 
fer de mister. 

LA PEGADA DEL 
CATA DECIDEIX AL 
PINELL (0-3) 
Partit intens i en el que la 
contundència del Catalònia 
va decidir. Els jesusencs, molt 
intensos en defensa, es van 
avançar amb gol de Versiano, 
trencant el fora de joc al limit.
Amb el 0-1 van haver alterna-
tives i ocasions a les àrees. El 
Cata va fer dos pals i el Pinell va 
apretar amb diverses arriba-
des. A la represa, el Pinell va 
fer un pas avant i el Cata es va 
defensar més enrere. Els de Pau 
van fer un pal i van tenir altres 
opcions per empatar. El Cata a 

la contra va generar també la 
seva, evitada pel local Manel. 
Amb el duel més trencat, una 
pilota molt ben posada a l’espai 
pels visitants,  a manca de 10 
minuts, va aprofitar-la Versiano 
per marcar el 0-2. Ja al final, 
Jordi Tomàs amb una centrada 
xut esplèndida va establir el 
0-3. Victòria merescuda d’un 
Cata que va treballar molt. No 
obstant el resultat va ser massa 
abultat.     

DEBUT DE FERRAN 
AMB L’AMPOLLA
L’Ampolla va guanyar el Roque-
tenc (1-0). Ferran, tal com va 
dir Celma fa unes setmanes, va 
debutar. I ell va tenir la primera 
ocasió, amb tret al travesser. 
La primera meitat va ser molt 
intensa, amb alternatives. Els 
visitants van  protestar que una 
agressió del local Kader no fos 
castigada amb vermella. A la 
segona meitat van seguir les 
anades i tornades i va poder 
passar de tot. Va ser el jove 
ampollero Daniel Casas, al 
primer pal, a la sortida d’un 

córner qui va marcar l’1-0. Va 
tenir-la el Roquetenc per assolir 
l’empat. Va ser un partit en què 
va poder passar de tot, cap dels 
dos equips mereixia perdre.   

L’AMPOSTA B 
PROGRESSA  (4-2) 
L’Ametlla va estar millor al pri-
mer temps, quan es va avançar 
en dues ocasions, amb gols de 
Rullo. A la represa, amb l’1-2 va 
ser clau el gol del local Kevin 
que va ser l’empat. L’Amposta, 
insistent, va fer passos avant i 
en els darrers minuts va remun-
tar amb gols d’Arnau Pardo. 
L’Amposta progressa, fent una 
gran segona meitat. L’Ametlla 
segueix minvada  amb múlti-
ples baixes en una temporada 
caòtica.

EL SANTA 
PERDONA A 
GINESTAR (1-1)
El Santa es va avançar amb el 
0-1, gol de Bili. Però el Gines-
tar, tot i no estar còmode, va 

4A CATALANA G32 I G33

L’Horta va golejar la Fatarella 
i és líder en un grup en què hi 
ha 5 equips separats de cinc 
punts. Els locals van sortir 
intensos i van generar opcions. 
I van obrir la llauna amb dos 
accions d’Ian, generant altres 
situacions. A la represa, la Fata 
va tenir dues oportunitats. 
Però no va marcar i el local 
Mario va establir el 3-0. La 
Fata, un equip que va arriscar 
i que va intentar tenir sortida 
de pilota des del darrera, va 
gaudir de dues opcions més, 
sense encert. L’Horta va seguir 
intens i Manel va fer el 4-0 
davant el deliri de l’afició.

PAS ENDAVANT DE 
L’OLIMPIC
L’Olimpic va superar el Xerta 
(2-0) i és líder amb l’Horta. 
Primera meitat molt iguala-
da, amb molt de respecte. El 
Xerta va estar ben col.locat i va 

L’HORTA GOLEJA I 
ÉS LÍDER (4-0)

frenar els intens de l’Olimpic. A 
la segona meitat els morencs  
van fer un pas endavant i 
una centrada de Nacho va 
rematar-la Soriano fent l’1-0. 
Poc després Adrià va establir 
el 2-0. El Xerta va insistir però 
no va poder entrar en el partit. 
L’Olimpic va estar ferm. 

EL CORBERA 
GOLEJA (5-0)
El Corbera va ser superior i va 
fer el millor partit davant d’un 
Benissanet que va fer el pitjor. 
Els locals, en acció protestada 
per possible fora de joc, es 
van avançar i van tenir altres 
possibilitats. A la represa, en 
15 minuts el Corbera va de-
cidir fent 3 gols més. Els dos 
equips van acabar amb 10. Els 
corberans van ampliar l’avan-
tatge amb el 5-0, d’Andreu. 

L’ALDOVER 
MILLORA (1-2)
L’Aldover va perdre contra 
l’Ascó (1-2), millorant la 

ser determinants amb el 2-0. 
La Cava, molt combatiu, va 
entrar en el partit amb el gol 
però en la jugada posterior va 
arribar el 3-1 que va decidir. 
Els godallencs van sentenciar 
amb el 4-1. Capera, de la Cava, 
felicitava el seu equip pel 
partit, tot i la derrota. Des de 
Godall s’ha agraït les facilitats 
de la Sénia i de l’Ulldecona per 
poder disposar de camp. El 
partit es va jugar a Ulldecona. 

GOL D’OR DEL 
CAMPREDÓ (1-0) 
El Campredó va sumar 3 
punts més, força importants 
en un partit igualat en què 
l’Ametla B va dominar en 
moltes fases fent una bona 
impressió i mereixent més. 
El Campredó va decidir amb 
el gol d’Arnau i va saber 
gestionar l’avantatge havent 
de patir fins el final.

EL CATA DECIDEIX 
A LA REPRESA

El Cata va guanyar el 
Tivenys 3-0 en un partit 
igualat a la primera meitat. 
El local Mamadu va fer l’1-0. 
El Tivenys es va quedar amb 
10. A la represa, Lamine i 
Bonet van sentenciar. 

LA SÉNIA CREIX
La Sénia, després d’un pri-
mer temps igualat, va decidir 
a l’inici del segon amb l’1-0. 
Poc després va arribar el 2-0. 
El J i Maria va tenir les seues 
possibilitats però la Sénia va 
fer una bona segona meitat, 
fidel al seu estil de Joc. 

LA GALERA 
S’ENLAIRA (1-4)
El Sant Jaume es va avançar 
en el marcador amb gol 
de Manel però la Galera 
va remuntar a la represa 
empatant aviat i sentenciant 
en el darrer tram del duel. 
El partit va estar aturat uns 
minuts. La Galera està a la 
pomada. 

respondre amb amb diverses 
aproximacions que va evitar 
el debutant Ródenas, porter 
del Santa. A la represa, arran 
d’un malentès entre el planer 
Galca i  Ródenas, la pilota va 
passar-li per sota al porter i 
va ser l’1-1. El partit es va obrir 
i en els darrers minuts el San-
ta va perdonar dues ocasions 
molt clares d’1 contra 1 per 
poder guanyar.  

EL MASDENVERGE 
S’ENLAIRA (1-3) 
El Masdenverge suma 7 punts 
dels darrers 9 en guanyar a 
Vinaròs, contra l’Alcanar. Els 
de Cristian van sortir ferms i 
van fer dos gols creant altres 
opcions. Però es van acomo-
dar i l’Alcanar va entrar en el 
partit amb gol de Joan. A la 
represa, als primers minuts, el 
visitant Àlex Curto va fer l’1-3 
que va frenar l’empenta dels 
canareus que, no obstant, van 
tenir possibilitats de reduir 
l’avantatge  
(més info de 3a a la plana 21)

imatge i el joc. L’equip a casa 
ofereix una altra actitud. Amb 
el 0-2, que va venir després 
d’una indecisió local, a la 
represa l’equip de Morales 
va reaccionar i a més del gol 
va tenir ocasions fent dos 
pals. Joel Crespo (S Bàrbara) i 
Lamin (Catalònia) han fitxat. 
L’Aldover ha volgut agrair el 
fet que el R Bítem els deixi 
les instal.lacions per poder 
entrenar.

GOLEJADA DEL 
GANDESA B
El Gandesa, letal, ja va decidir 
al primer temps i va acabar 
golejant 8-0 a la Torre de 
l’Espanyol. Destacar els 4 gols 
de Pau Boira.   

EL GODALL NO 
PERDONA (4-1)
El Godall es va refer golejant 
la Cava B i segueix líder. Partit 
igualat i intens en què els 
godallencs, en accions a pilota 
aturada, al primer temps, van 



20 esportsDIARI MÉS EBRE • divendres 15 de novembre / 2024

· Un total de 10 jugadors d’etapa de juvenil han jugat 
fins ara amb l’Amposta B, mentre Tortosa-Ebre i Ra-
pitenca sense filial. .
· David Torres no va poder estar a la banqueta per 
dirigir el Jesús i Maria B, diumenge passat en el derbi, 
perquè estava a Roma i li va enviar al mister Carles 
Beltran el plantejament del partit, al·lucinant el dos-
sier. 
· El pichichi la temporada passada a 2a catalana va 
ser Gito amb 36 gols, en aquesta, en 7 jornades, Val-
càrcel ja n’ha marcat 12, aquesta setmana 4 gols.
· Tres jugadors importants de la Rapitenca el diumen-
ge van veure el partit des de la grada i es van assa-
bentar que no jugarien minuts abans perquè el seu 
comportament no va ser gaire exemplar divendres. 
Gran gestió del mister Alfons.
· Com ja avanç fa setmanes, el fitxatge de Ferran Roig 
per l’Ampolla s’acabaria fent. I ja va debutar. A l’Am-
polla, té el seu amic Kader entre els dos van marcar 
41 gols la temporada passada a Camarles.

· Canvi d’entrenador a l’Ascó. Es va cessar a David Gi-
menez i de moment agafa l’equip Marçal del juvenil 
(23 anys). Darrers enrenadors Arnau Alcoverro, Jordi 
López, Coco i German.
· Albert Torres s’avorria a casa i el van trucar per salvar 
el filial; no va poder dir que no, porta el futbol i el seu 
club a les venes.
· Mora nova no falla, trau els partits a la segona part i 
sobre els minuts 69/70 sempre marca, setena victòria 
consecutiva i demanen que es renovi Amores per a la 
següent temporada.
· La Sénia matagegants va guanyar l’Amposta i la Ra-
pitenca a la Copa i en lliga al Tortosa–Ebre i el Ca-
marles.
· El Roda de Barà va eliminar el Vilanova a l’Hospitalet 
a la Copa i empat amb el Manresa a falta d’un minut. El 
partit es va suspendre quan un espectador va llançar 
una llauna de cervesa a l’àrbitre assistent. Lamentable. 
· Dos jugadors, en òrbita d’equips de categories supe-
riors, un és de l’Amposta i un altre senienc.

LA PORTADA

La jugadora del Barça, Aitana Bonmatí, amb el perellonenc Jordi Brull i 
amb les pilotes d’or.

Boro, vicepresident de la Sénia (a l’esquerra a la foto), i el poder, amb 
l’alcaldessa de la Sénia i Hernan i Piñol de la Federació.

La Penya del Catalònia ‘La Corba’ Primer equip de l’Amposta.

BY JOAQUIN CELMA

TOP SECRET L’EQUIP DE LA JORNADA

ENTRENADOR DE LA SETMANA:
FLORIN (CAMARLES B)

BY JOAQUIN CELMA

XAVI SABATER
(Amposta)

ROGER
(Camarles)

ÀNGEL VERGE
(La Sénia)

XAVIER CURTO
(Camarles B)

KEVIN
(Amposta B)

GUILLEM  
(La Cava)

VERSIANO
(Catalònia)

ÀLEX CURTO
(Masdenverge)

PEPIÓ
(La Sénia)

IAN
(Horta)

DANIEL CASAS
(Ampolla)

JAUME GUIU 
(Móra la Nova)

VALCÀRCEL
(R Bítem)

RAMON
(Olimpic)
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HANDBOL

La Lliga de Futbol de Veterans de 
l’Ebre solidària amb València

La Lliga de Futbol de Vete-
rans de les Terres l’Ebre s’ha 
afegit a les múltiples mostres 
de solidaritat amb el País va-
lencià per donar suport als 
damnificats per la Dana.  Una 
iniciativa del R-Bítem a tra-
vés de la qual els equips de la 
lliga han fet aportacions que 

Derrota de l’Amposta a 
València (36-27)

El sènior femení del CH. 
Amposta de Divisió d’Honor 
Plata, va perdre a la pista del 
Levante UDM Marni (36-27).
L’Amposta fins al minut vint-
i-cinc va dominar el mar-
cador; a cinc minuts del 
descans, un parcial de 4-1 
favorable a les locals va 
comportar el 17-14.
A la represa domini altern. 
Els darrers deu minuts, amb 
l’obligació de retallar dis-
tàncies per entrar a la recta 
final amb opcions l’Amposta 
va avançar la seva defensa. 

Aquest obligat canvi defen-
siu, assumint riscos no va 
donar els seus fruits, i final-
ment el Levante Marni va 
aconseguir un parcial de 7-3 
per endur-se els punts (36-
27). L’Amposta rebrà al Pa-
velló de Tecnificació al Sant 
Vicenç, rival directe per la 
lluita per sortir de les darre-
res places.

Handbol: Centre d’Esports Tortosa

El sènior masculí del Centre 
d’Esports Tortosa va perdre 
32-26 a la pista del Sabadell 
B. Els primers 40 minuts del 
partit van ser molt bons però, 
en canvi, els següents 20 fo-
ren els causants de la derro-
ta. Una situació que s’haurà 
de treballar en els entrena-
ments per millorar-la. Proper 
partit, demà dissabte a casa 
contra l’Handbol Terrassa “B”.
D’altra banda, el sènior fe-
mení va guanyar a la pista de 
la Canonja (26-27). Al minut 
20 les locals van anar per da-
vant en el marcador (24-23) i 
d’aquí al final del partit mol-
tes alternatives. Fins arribar 
als últims segons del partit 

en què, per sort, les torto-
sines van posar-se un gol 
amunt. Laura va aturar el dar-
rer llançament de les locals i 
del partit.  Pel que fa al juvenil 
masculí, va vèncer contra el 
Guissona per 39-29, Primer 
partit de tornada de la pri-
mera fase amb l’objectiu clar 
de consolidar la seva posició 
a la classificació. Es va arri-
bar al descans amb el 24-16. 
A la represa va haver algun 
moment de incertesa però 
l’equip es va refer. Destacar 
els 15 gols de Marc Subirats.
El cadet masculí va impo-
sar-se a la Garriga per 49-37. 
El parcial 7-0 de la primera 
meitat va decidir. Foto: Gema 

Handbol:  Derrotes de 
l’HC Perelló i de l’Ascó

L’HC Perelló no va aconseguir 
trencar la mala ratxa i va su-
mar una nova derrota, contra 
el Sant Esteve Sesrovires (32-
17). El Sant Esteve,  un equip 
molt sòlid, és tercer a la tau-
la. Per la seua part, l’Ascó va 
perdre per la mínima a la pista 
de l’handbol Club Laietà Ar-
gentona (39-38). Partit igua-

lat amb imposició ofensiva de 
tots dos equips i amb un final 
d’infart. Finalment, el partit es 
va decantar del costat de les 
barcelonines. Propera jorna-
da, l’Ascó rebrà el Sant Este-
ve Sesrovires i el Perelló, que 
encara no ha puntuat, al Sant  
Esteve Palautordera. 
Foto: Facebook HC Perelló.

Futbol sala
Lliga de futbol sala, divi-
sió d’Honor. Sisena jornada: 
L’Amposta va perdre contra el 
Futsal Valls (4-5). Ara és ter-
cer. El Futsal Tortosa va em-
patar a casa contra el Palau 
d’Anglesola (4-4). 
Resultats  primera divisió 

FUTBOL 
FEMENÍ 
Sisena jornada del campionat 
de segona divisió:
Gandesa-Floresta 3-0
Subirats-Aldeana 0-2

Lliga ebrenca futbol-7
Campredó-Arnes 0-0
Alcanar-la Cava 1-0
R Bítem-S Bàrbara 2-0
Tortosa Ebre-Perelló 7-0
Roquetenc-Rapitenca 8-0
Descansava: Olimpic

El Club Volei Roquetes, que 
competeix a la Superlliga 
Masculina Grup B, es va im-
posar al Mediterraneo Cas-
tellón per 3-1 (25-20/19-
25/25-16/25-12). Partit molt 
disputat i igualat en què els 
roqueteros van avançar-se 
al primer set. En el segon, 
els castellonencs van ser 
més efectius i van acabar 
guanyant-lo. El tercer set 
va ser clau i el Club Volei 
Roquetes va poder-lo re-
soldre amb una bona feina 
defensiva i eficàcia en atac. 
En el quart, que fou el dar-
rer, l’equip ebrenc va oferir 
la seua millor versió i va 
passar per sobre el rival. El 
proper partit serà demà a la 
pista del Familycash Xátiva 
Voleibol (19:15). Els de Ro-
quetes són quarts, a 4 punts 
del líder Barça Volei.

Club Volei 
Roquetes: 

Victòria contra 
el Mediterraneo 

(3-1)

Propera jornada
La Cava-R Bítem
Arnes-Tortosa
LP S Bàrbara-Campredó
Rapitenca, descansa
Perelló-Olimpic
Roquetenc-F Alcanar

catalana. Jornada 6: Lagu-
na-Rapitenc 2-7; Tivissa-Am-
polla 3-6; Móra d’Ebre-Am-
posta B 8-4; Flix-Alcanar 1-3; 
Experience Amposta-Móra 
la Nova 8-4; Vinallop-Futsal 
Vinebre 2-2; Pretens. Arnal 
Batea-Vandellòs 3-2.

Incorporació de la
 portera argentina 
Florencia Pecarrere

s’han lliurat als municipis va-
lencians més necessitats. 
D’altra banda, els resultats de 
la jornada foren els següents: 

Perelló-Tortosa 3-6, 
R Bítem-Canareu 3-2
Aldeana-Vinaròs 0-4
Rapitenca-Alcanar 2-2

El Camarles B refermant un 
bon inici de lliga. El Perelló, 
per la seua part, està en di-
nàmica negativa. I genera 
ocasions però ara li falta la 
contundència necessària per 
aprofitar-les. El Camarles es 
va avançar amb el 0-1 i va 
protestar dos penals no xiu-
lats. A la represa, arran d’un 
rebot, Ferran va fer el 0-2. Els 
de Florin van efectuar un gran 
treball defensiu, molt intens. 
Als darrers minuts es van que-
dar amb 10. El Perelló va bus-
car el gol però ara se li resis-
teix, malgrat tenir possibilitats. 
El porter Juanjo està lesionat. 
Es va fitxat a Gheorghe Leva. 

El Camarles 
referma la 
progressió 

en guanyar al 
Perelló (0-2)
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PENNE
ALL'ARRABBIATA

treu les llavors i talla’ls a daus.
Coure la pasta: Posa una olla 
gran amb aigua i una mica de sal 
al foc. Quan bulli, afegeix-hi els 
penne i cou-los fins que estiguin 
al dente, seguint les instruccions 
del paquet (normalment uns 10-
12 minuts).
Sofregir l’all i el bitxo: Mentre 
la pasta es cou, posa una paella 
gran al foc amb l’oli d’oliva. Quan 
l’oli estigui calent, afegeix-hi els 
grans d’all tallats a làmines fines i 
el bitxo picat o els flocs de bitxo. 
Sofregeix-ho a foc suau fins que 
l’all quedi daurat, però vigila que 
no es cremi, ja que donaria un 
gust amarg.
Afegir els tomàquets: Quan l’all 
estigui llest, afegeix-hi els to-

màquets trossejats. Salpebra 
al gust i deixa-ho coure a foc 
mig durant uns 10-15 minuts, 
remenant de tant en tant, fins 
que la salsa s’espesseixi una 
mica.
Escórrer la pasta i barrejar-ho: 
Quan la pasta estigui cuita al 
dente, escorre-la i afegeix-la 
directament a la paella amb la 
salsa. Remena bé perquè els 
penne quedin ben impregnats 
amb la salsa arrabbiata.
Afegir el julivert i servir: Retira 
la paella del foc i, si vols, afe-
geix-hi julivert fresc picat. Ser-
veix els penne alla arrabbiata 
immediatament, amb parmesà 
ratllat per sobre si ho desitges.
Imatge. GETTY IMAGES

INGREDIENTS:

·  400 g de penne
·  3-4 tomàquets madurs (o 400 
g de tomàquet en conserva)
·  2-3 grans d’all
·  1-2 bitxos picants (guindilla) 
o una culleradeta de flocs de 
bitxo
·  3-4 cullerades d’oli d’oliva 
verge extra
·  Fulles de julivert fresc
·  Sal i pebre al gust
·  Parmesà ratllat (opcional)

INSTRUCCIONS:
Preparar els tomàquets: Si fas 
servir tomàquets frescos, fes-
los una creu a la base i escal-
da'ls en aigua bullent durant 
uns segons. Després, pela'ls, 
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

ULLDECONA
Magatzems 

en venda o lloguer a 
diferents llocs del poble. 

674 35 53 49 

Local en lloguer o venda 
de 35m, al carrer major. 

977 25 27 27

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per treballar a la zona de Terres de l’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GEROCULTOR/RA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI
FISIOTERAPEUTA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

I M M O B I L I À R I A
MARINA 

LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

capricorn
22/12 al 20/01

Tot i que la teva 
aparença és con-
trolada, la processó 
va per dins. Pots 
rebre una agradable 
sorpresa inesperada 
i descobrir que algú 
t’aprecia més del que 
et pensaves.

aquari
21/01 al 19/02

Pot ser que et plan-
tegis si vols ser pare/
mare i tot el que això 
suposaria per tu. 
Una amistat es po-
dria acabar perquè 
teniu maneres molt 
diferents de veure 
la vida. 

sagitari
23/11 al 21/12

Aquests dies pots 
sentir-te una mica 
inquiet. Has de re-
soldre un assumpte i 
no saps com fer-ho. 
Si estàs cercant feina 
t’has de moure més 
i potser començar a 
formar-te.

escorpí
24/10 al 22/11

Podries perdre la pa-
ciència amb la parella 
perquè no porteu 
el mateix ritme vital 
o per diferències 
ideològiques. T’agra-
daria dur endavant 
un projecte laboral 
en solitari.

balança
24/09 al 23/10

Pots estar preocupat 
per algú que viu 
lluny de tu. Has pen-
sat a organitzar un 
grup per defensar 
alguna causa. Tot i 
que ja treballis cer-
ques una feina més 
a prop de casa.

àries
21/03 al 20/04

Et reafirmes amb 
molta contundència 
i això pot portar-te 
algun problema. 
Augmenta la teva 
vitalitat i tens més 
ganes de fer activi-
tats lúdiques, fins i 
tot esport.

cranc
22/06 al 23/07

Pots sentir una mica 
d’estrès fruit de la 
sobrecàrrega labo-
ral. Intenta que el 
temps lliure t’ompli 
i el passis amb els 
que més aprecies. 
Un assumpte amo-
rós es consolida.

verge
24/08 al 23/09

Amb la parella 
aconseguiu viure una 
etapa més tranquil·la i 
amb més complicitat. 
Si tens problemes 
amb la comunitat 
de veïns, en parleu 
per arribar a alguna 
solució.

taure
21/04 al 21/05

Pots viure un des-
acord amb el pare 
o figura d’autoritat 
i això serà una font 
d’estrès. En lloc de 
quedar-te a casa 
rumiant, surt a 
passejar o fes una 
activitat artística.

peixos
20/02 al 20/03

Possible lluita 
d’egos al sector 
laboral on hauràs 
de mantenir un 
pols perquè no et 
perjudiquin. Acon-
segueixes agafar les 
regnes del teu futur 
i estàs més tranquil.

lleó
24/07 al 23/08

Tendència a prendre 
la iniciativa. Si alguna 
cosa et feia por 
ara tens l’energia 
necessària per en-
frontar-la. Vigila amb 
l’excés de vehemèn-
cia perquè podries 
vessar-la.

bessons
21/05 al 21/06

Culmines un projec-
te laboral o etapa 
en el lloc de feina. Si 
tenies por d’en-
frontar una xerrada 
incòmoda, ara et 
sents més valent i 
capaç. Finalitza un 
tractament de salut.
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LA VOLTA 2025 RECORRERÀ LES TERRES DE L’EBRE 
AMB UN INICI D'ETAPA A PAÜLS
 I FINAL A AMPOSTA

La Volta Ciclista a 
Catalunya comptarà 

amb una etapa que 
transcorrerà íntegrament 
per les comarques de les 
Terres de l’Ebre, en el 
recorregut de la seva 104a 
edició. El municipi baix 
ebrenc de Paüls, ubicat 
al cor del Parc Natural 
dels Ports, serà el punt de 
sortida d’una de les etapes 
que realitzarà la prova, 
entre el 24 i el 30 de març, i 
que finalitzarà a la localitat 
d’Amposta, un dels indrets 
més icònics del Delta de 
l’Ebre.

En aquesta ocasió les 4 co-
marques que conformen les 
Terres de l’Ebre: Baix Ebre, 

Montsià, Terra Alta i Ribera 
d’Ebre, seran l’escenari d’una 
de les etapes de la Volta 
2025. Paüls (Baix Ebre) aco-
llirà per primera vegada una 
sortida de la prova mentre 
que la capital del Montsià, 
Amposta, serà el punt final 
de l’etapa. 
Amb poc més de 550 habi-
tants aquest municipi està 
assentat sobre un turó, al peu 
del castell. El terme de Paüls 
ha estat definit com un amfi-
teatre envoltat de muntanyes. 
Els carrers són escalonats, 
estrets i costeruts a causa del 
desnivell del terreny. El mu-
nicipi té una orografia típica-
ment muntanyenca (de fet és 
l’únic poble d’alta muntanya 
de la comarca), i representa 
una de les portes d’entrada al 
Parc Natural dels Ports.
Per la seva banda, Amposta 
acollirà per 17ª vegada a la 
seva història una etapa de la 
Volta. Fins a nou vegades ha 
sigut seu de sortida d’una de 
les etapes, sent dues d’elles 
el gran punt de sortida de la 
prova. La primera d’elles es 
remunta a l’any 1926, mentre 
que l’última vegada que hi va 
tenir presència data del 1983, 
en una etapa amb sortida des 
de Salou i arribada a la capital

del Montsià que va guanyar 
el ciclista belga Frank Hoste, 
corredor que posseeix diver-
ses victòries tant al Tour de 
França com al Giro d’Itàlia. 
Altres guanyadors han si-
gut l’italià Cipriano Cheme-
llo (1.969), el navarrès Jesús 
Loroño (1.951) o el francès 
Simon Tequi (1.926), entre 
d’altres.

Satisfacció

Enric Adell, alcalde de Paüls, 
mostrava la satisfacció del 
municipi de formar part, per 
primera vegada, d’una prova 
històrica com la Volta: “Es-
tem molt contents de fer his-
tòria a Paüls, acollint la sor-
tida d’una etapa de la Volta 
Catalunya, un esdeveniment 
ciclista internacional. Des-
prés de ser seu de curses de 
muntanya de gran prestigi, 
aquest nou repte reafirma el 
potencial del nostre poble i 
del territori de les Terres de 
l’Ebre com a referent en ci-
cloturisme. Aquesta fita ens 
fa mirar cap al futur amb il·lu-
sió i confiança per continuar 
creixent”.
Per la seva banda, l’alcalde 
d’Amposta, Adam Tomàs, ha 
destacat la importància del 

pas d’una prova com la Vol-
ta per la capital del Montsià; 
“Que un esdeveniment de la 
projecció de la Volta Ciclis-
ta Catalunya faci parada a 
Amposta, en l’arribada d’una 
etapa, amb tot el que això 
comporta a nivell de pro-
moció de la ciutat, és una 
gran oportunitat. Amposta 
som ciutat esportiva per ex-
cel·lència, comptem  amb el 
segell de Turisme Esportiu, 
i sabem que tenir esdeveni-
ments d’aquest impacte so-
cial i econòmic ens ajuda a 
visibilitzar-nos encara més. 
Només em queda agrair a 
l’equip de la Volta la seua 
confiança per haver-nos es-
collit com a final d’etapa”.
Rubèn Peris, Director Gene-
ral de la Volta Ciclista a Ca-
talunya, remarcava la impor-
tància de l’acord establert, 
que donarà protagonisme a 
les comarques del sud: “Es-
tem molt contents que les 
Terres de l’Ebre tornin a ser 
protagonistes d’una etapa en 
la propera edició. Els paisat-
ges tan singulars de la zona 
faran que visquem, sense cap 
mena de dubte, una jornada 
ciclista que ens deixarà unes 
estampes de gran bellesa na-
tural”.

D’altra banda, la Volta treballa 
amb el Patronat de Turisme 
de la Diputació de Tarragona 
amb la voluntat d’organitzar 
una etapa a la Costa Daura-
da que recorri tant territoris 
d’interior com del litoral, en 
l’edició de 2026.

Les Terres de l’Ebre 
centraran tot el 

protagonisme en una
de les etapes de la 

104a edició de la Volta 
Ciclista a Catalunya

La Volta a les Terres de 
l’Ebre unirà el Parc 

Natural dels Ports i el
Parc Natural del Delta 

de l’Ebre amb un 
recorregut que promet 
ser espectacular i que 
passarà per les quatre 
comarques del territori

L’etapa tindrà lloc 
entre el 24 i el 30 
de març de 2025


